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Druk  
Bezpłatny 

AKTUALNO ŚCI GMINY 
SŁOŃSK 

Budzigniew, Chartów, Głuchowo, Grodzisk, 
Jamno, Lemierzyce, Lemierzycko, 
Ownice, Polne, Przyborów, Słońsk. 

 

 
 
 

Przysłowia 
 

„Lipcowe deszcze dla chłopa kleszcze; 
 jak pogoda, większa swoboda.” 

 

W lipcu pszczeli rój, nie opłaci trudu znój. 
  

Powiedzenia 
„ Nie ludzie nami rządzą, lecz własne słabości’’ 

/ Aleksander Fredro/ 
 

„Traci ć siebie dla drugich, 
 to jest właśnie odnajdywać siebie.” 

/Maria Dąbrowska/ 
 

 
24 LIPCA – DZIEŃ POLICJANTA  

 
 

WAśNIEJSZE GMINNE 
WYDARZENIA NA PODSTAWIE 

SPRAWOZDANIA WÓJTA  
Z DZIAŁALNO ŚCI  

W OKRESIE 25.04-14.06.2007R. 
 

25.04. – omawianie przez Wójta szczegółów prac 
konserwatorskich ruin zamku Joannitów  
z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków 
panem BłaŜejem Skazińskim  
26.04. – spotkanie Rady Sołeckiej w Budzignie- 
wie, gdzie omówiono koncepcję przekazania 
starej części szkoły na potrzeby Rady 
26.04. – sesja wyjazdowa Komisji Gospodarki  
i Ochrony Środowiska poświęcona ocenie 
porządku i estetyki posesji w sołectwach 
Przyborów, Chartów, Ownice 
01.05. – impreza zorganizowana przez Urząd 
Gminy pn. „Jesteśmy Europejczykami – festyn  
z okazji 3 rocznicy wejścia Polski do UE”.  
W ramach realizacji projektu przeprowadzono 
międzynarodową konferencję z udziałem 
przedstawicieli partnera Amt Schlaubetal 
Müllrose z dyrektorem panem Meine Detlefem, 
przedstawicieli Seelow, byłych mieszkańców 
Sonnenburga, samorządu wojewódzkiego, 
powiatowego, gminnego, stowarzyszeń  
i mieszkańców podsumowane zostały efekty 
współpracy naszej gminy z partnerami 
niemieckimi.  
04.05. – IX sesja nadzwyczajna poświęcona 
podjęciu uchwały dotyczącej wyraŜenia opinii 
dotyczącej zamiaru likwidacji Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej  
w Kostrzynie nad Odrą, utworzeniu 
samorządowej instytucji kultury pn. Gminna 
Biblioteka Publiczna w Słońsku, przystąpienia do 
projektu „Kształtowanie czynników 
rozwojowych regionu wielkich rzek Ziemi 

Lubuskiej w oparciu o potencjał ludzki 
przyrodniczy i kulturowy oraz pobudzanie 
toŜsamości regionalnej wśród mieszkańców” 
finansowanego ze ZrównowaŜonego Rozwoju 
Obszarów Wiejskich 
04.05. – kościelne uroczystości związane ze 
świętem patrona straŜaków św. Floriana 
przygotowane przez Proboszcza Parafii Słońsk 
księdza Józefa Drozda 
08.05. – złoŜenie wiązanek kwiatów pod 
pomnikiem śołnierzy Radzieckich i Ofiar Obozu 
Sonneburg oraz udział Wójta, Zastępcy i Prezesa 
SKT pana BłaŜeja Kaczmarka w obchodach 62 
rocznicy zwycięstwa nad nazizmem. 
Uroczystości zostały zorganizowane przy 
obelisku symbolizującym ofiary Obozu KZ 
Lichterfelde w Niemczech. 
09.05. – podpisanie przez Wójta i Skarbnika 
panią Irenę Buchajczyk w Zielonej Górze  
w Banku Gospodarki Krajowej umowy 
kredytowej. 
10.05. – udział Wójta w Sulęcinie w spotkaniu 
wójtów i burmistrzów ze Starostą Powiatowym  
i omówienie spraw bieŜących powiatu  
10.05. – spotkanie Wójta z przedstawicielem 
Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad 
Rejon Słubice panią Aliną Rogozińską  
i omówienie koncepcji wykonania chodnika 
przed budynkami naprzeciw sklepu Agap oraz 
przekazaniu terenu do zagospodarowania. 
10.05. – udział Wójta w Lemierzycach  
w spotkaniu z Komitetem organizacyjnym 
festynu „Lemierzyce/Limmritz – wspólne 
dziedzictwo” w ramach projektu współfinasowa- 
nego przez Unię Europejską ze środków 
inicjatywy wspólnotowej INTERREG IIIA 
11.05. – posiedzenie rady budowy „Świetlicy 
wiejskiej wraz z bazą noclegową i infrastrukturą 
towarzyszącą jako miejsce zebrań w Słońsku”, 

poświęcone omówieniu zakresu robót 
wykończeniowych. 
11.05. – przegląd stanu dróg powiatowych naszej 
 gminy i analiza stanu technicznego mostów oraz 
przepustów na drogach we wsiach Jamno, 
Głuchowo, Budzigniew, Polne z udziałem Wójta 
i Wicestarosty Powiatu Sulęcin pana Dariusza 
Ejcharta.  
16.05. – omówienie warunków utrzymania płyty 
boiska kompleksu przy Zespole Szkół i boiska 
K.S. Warta z Prezesem Zarządu Miejskich 
Zakładów Komunalnych MZK w Kostrzynie nad 
Odrą panem Olgierdem Kłaptoczem.  
17.05. – posiedzenie Zarządu OSP w Słońsku 
poświęcone omówieniu warunków 
przeprowadzenia Powiatowych Zawodów 
StraŜackich. 
19.05. – impreza w Lemierzycach  
pn. „Majówka pod hasłem Lemierzyce/Limmritz 
– wspólne dziedzictwo” zorganizowana przez 
Urząd Gminy i komitet organizacyjny zawiązany 
przez inicjatora majówki panią Małgorzatę 
Gawor. Wśród wielu atrakcji rozegrano m.in. 10 
konkurencji sprawnościowych, zawody 
wędkarskie, odbył się występ zespołu Andreo  
i Karina. Podczas zabawy grał zespół muzyczny 
z Rzepina. Impreza w oczach licznie przybyłych 
gości i mieszkańców sołectwa otrzymała bardzo 
wysoką ocenę.  
19.05. – I Krajowy Zjazd Miłośników Polesia 
 i Kresów Wschodnich w Białkowie z udziałem 
m.in. mieszkańców Gminy Słońsk 
20.05. – turniej tenisa stołowego zorganizowany 
przez działaczy MUKS Bocian o Puchar Wójta.  
21.05. – omówienie przez Wójta z ogrodnikiem 
panem Rogosiem koncepcji zagospodarowania  
w zieleń terenu wokół remizy w Słońsku, skweru 
przy ul. 3-go Lutego i placu w Ownicach  
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dokończenie ze str. 1 
21.05. – kolejne posiedzenie rady budowy sali 
wiejskiej 
23.05. – spotkanie Wójta, przedstawicieli PSP  
z Sulęcina i Zarządu OSP w Słońsku i omówienie 
zakresów obowiązków poszczególnych formacji 
przy organizacji Powiatowych Zawodów 
StraŜackich które zostaną rozegrane 23.06 br. 
27.05. – festyn zorganizowany przez dyrekcję, 
nauczycieli i dzieci Zespołu Szkół w Słońsku. 
Zebrane fundusze zostały przekazane na zakup 
wykładziny na jednym z korytarzy szkoły. 
27.05. – wystawa zwierząt, maszyn rolniczych 
 i kwiatów w Gliśnie w zorganizowana przez 
LODR Lubniewice Podczas uroczystości pan 
Dariusz Matkowski – rolnik ze Słońska został 
nagrodzony pucharem ufundowanym przez dyre-
tora Agencji Nieruchomości Rolnych pana 
Romana Jabłońskiego zdobywając tytuł 
„Najlepszego hodowcy była mięsnego 
Województwa Lubuskiego”. Pan Leszek Grunt- 
kowski został wyróŜniony za hodowlę kuców.  
29.05. – spotkanie Wójta z przedstawicielami 
firmy Biopax i omówienie nowej technologii 
oczyszczania ścieków. Ustalono wykonanie przez 
firmę części opisowej technologii. Zmiana 
systemu oczyszczania ścieków będzie 
wymuszona zbliŜającą się za 2 –3 lata zmianą 
przepisów Unii Europejskiej dotyczących 
ochrony środowiska. 
30.05. – spotkanie grupy dyrektorów  
i naczelników reprezentujących Wojewódzkie 
Wydziały Ochrony Miejsc Pamięci i Męczeństwa 
z terenu całej Polski. Podczas zwiedzania 
cmentarza i Muzeum Martyrologii Ofiar Obozu. 
Goście zostali zapoznani z historią obozu oraz 
koncepcją budowy Mauzoleum jako centralnego 
miejsca pamięci ofiar faszyzmu w Wojewódz- 
twie Lubuskim. W spotkaniu brał udział m.in. 
przedstawiciel Przewodniczącego Rady Pamięci 
Ochrony Walk i Męczeństwa pana Andrzeja 
Przewoźnika, który zapowiedział pomoc przy 
realizacji tego projektu.  
30.05. – kolejne spotkanie Wójta z przedstawicie 
-lami OSP i PSP z Sulęcina poświęcone 
organizacji powiatowych zawodów straŜackich. 
30.05. – rozstrzygnięcie przetargu na budowę 
drogi z parkingami na terenie remizy. ZłoŜono  
2 oferty przetargowe. Wygrała oferta firmy 
Zakład Wyrobów i Prefabrykatów Betonowych 
Dionizy Woiński. 
31.05. –spotkanie w Budzigniewie komitetu 
organizacyjnego pn. Dzień Rodziny, który będzie 
przeprowadzony 17 czerwca w Głuchowie. 
01.06. – IV Gminny Meeting Lekkoatletyczny 
w Lemierzycach zorganizowany przez 
nauczycieli, uczniów i Radę Sołecką wsi. 
05.06. – zebranie członków Turystycznego 
Związku Gmin w Lubniewicach poświęcone 
wyborze nowych władz Związku. 
11.06.– posiedzenia komisji stałych Rady Gminy. 
11.06. –kolejne spotkanie komitetu 
organizacyjnego festynu pn. „Dzień rodziny” 
12.06. – wizyta przedstawicieli Agencji 
Nieruchomości Rolnych Skarbu Państwa 
kontrolujących celowość wykorzystania przez 
gminę działek otrzymanych z Agencji. Kontrola 
stwierdziła prawidłowe uŜytkowanie zgodne  
z zapisami w gminnym planie zagospodarowania. 
13.06. – omówienie przez Wójta z panem 
Włacławem Pakuła projektu na odprowadzanie 
ścieków rurociągiem z oczyszczalni ścieków na 
Przyborowie do Postomii.   Redaktor Naczelny 

 

W dniu 14 lipca 2007 r. w Ownicach odbędzie się kolejna 
impreza z cyklu imprez integracyjnych pod nazwą  

„Ownickie lato  2007”.   
Impreza jest współfinansowana przez Unię Europejską ze 

środków inicjatywy wspólnotowej INTERREG IIIA, w ramach 
Mikroprojektów Euroregionu „Pro Europa Viadrina”. 

Impreza odbędzie się w Ownicach na boisku 
w godz. 1200– 300. 

 

W trakcie imprezy  przeprowadzone zostaną liczne konkursy gry  
i zabawy. Przewidziano wiele atrakcji dla dzieci i młodzieŜy min. 

dmuchane zjeŜdŜalnie, występy artystyczne, posiłek. 
 

Serdecznie zapraszamy do licznego udziału w imprezie. 

PROGRAM  IMPREZY 
 
Godz. 1200   rozpoczęcie imprezy  
Godz. 1230   rozgrywki piłki noŜnej i piłki siatkowej  
    plaŜowej 
Godz. 1300  zawody strzeleckie 
Godz. 1315-1900  konkursy rekreacyjno- sportowe: 
przeciąganie liny, cięcie bala, bieg w workach parami, rzut 
jajkiem do celu, rzut beretem z antenką, jedzenie pączków na 
czas, kalambury, mini koło fortuny dla dzieci, karaoke, konkurs 
malarski, konkurs wyplatania wikliny 
Godz. 1600   pokazy straŜackie 
Godz. 1630   finał „Krowiego lotta” 
Godz. 2000   występ zespołu Babilon  
Godz. 2200-300  zabawa pod chmurką 
 

 
Projekt współfinansowany przez Unię Europejską ze środków inicjatywy 

wspólnotowej INTERREG IIIA 
 

Maria Pakos – koordynator projektu
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MAJÓWKA POD HASŁEM 
LEMIERZYCE/LIMMRITZ –WSPÓLNE 

DZIEDZICTWO - SPRAWOZDANIE  
Przygotowania do realizacji projektu rozpoczęto  
w dniu 20 kwietnia 2007 r. Realizację działania 
głównego rozpoczęto w dniu 19 maja 2007r. 
zgodnie z programem, który przedstawiał się 
następująco:  
Godz. 800 zawody wędkarskie na rzece 
Postomii  
Godz. 1400 oficjalne otwarcie  jarmarku  
Godz. 1400- 2000 konkursy rekreacyjno-
sportowe 
bieg z jajkiem na łyŜce trzymanej w zębach, rzut 
beretem z antenką, rzut gumowcem, rzut jajkiem 
na odległość, bieg w nartach wieloosobowych, 
marsz w wieloosobowych spodniach, sztafeta na 
skrzynkach, strzelanie z wiatrówki do maskotek, 
strzelanie z wiatrówki do tarczy, przeciąganie 
liny, cięcie bala, walki gladiatorów, mecz 
gigantycznych piłkarzyków, bungry run, 
wspinaczka na czas 
Godz. 1930       występ zespołu „Andreo i Karina” 
Godz. 1700 gościnny występ zespołu 
tanecznego  ,,Remix’’ 
Godz. 2100- 400 zabawa pod chmurką 

 

Dodatkowe atrakcje: grochówka na wędzonce 
dla wszystkich, dmuchane zamki  

i zjeŜdŜalnie dla dzieci  
Impreza rozpoczęła się o godz. 800. W tym 

czasie rozpoczęły się zawody wędkarskie na rzece 
Postomii, które trwały do godz. 1200. O godz. 1400 
rozpoczął się właściwy jarmark na placu  
w centrum wsi  w Lemierzycach przy ul. Bocznej, 
Przy scenie eksponowana była wystawa 
fotograficzna pod tytułem „Lemierzyce dawniej  
i dziś”. Przygotowano zdjęcia istniejących 
budynków i budowli z dawnych lat oraz zdjęcia 
współczesne tych obiektów. Na wystawie 
prezentowane były równieŜ zdjęcia obiektów, 
których juŜ nie ma. Wystawa przez cały czas 
trwania imprezy cieszyła się ogromnym 
zainteresowaniem, zatem postanowiono, Ŝe od 
miesiąca września 2007 r. będzie stanowiła stałą 
ekspozycję w pobliskim budynku szkoły. 
Natomiast po zakończeniu remontu sali wiejskiej 
w Lemierzycach przeniesiona zostanie do tego 
budynku, wówczas będzie bardziej dostępna dla 
odwiedzających. W imprezie wzięli udział bardzo 
licznie mieszkańcy gminy, byli mieszkańcy  
z przygranicznych miejscowości z terenu 
powiatów ODER-SPREE i MARKISCH 
ODERLAND oraz z okolicznych gmin 
sąsiedzkich. Imprezę zaszczycili swoją obecnością 
przedstawiciele władz powiatowych i samorządo- 
wych Łącznie przybyło na imprezę ponad 500 
osób. W trakcie imprezy przeprowadzono 
konkursy: bieg z jajkiem na łyŜce trzymanej  
w zębach, rzut beretem z antenką, rzut 
gumowcem, rzut jajkiem na odległość, bieg  
w nartach wieloosobowych, marsz w wielo 
osobowych spodniach, sztafeta na skrzynkach, 
strzelanie z wiatrówki do maskotek, strzelanie  
z wiatrówki do tarczy, przeciąganie liny, cięcie 
bala, walki gladiatorów, mecz gigantycznych 
piłkarzyków, bungry run, wspinaczka na czas oraz 
niezapowiedziany konkurs druŜynowy „piłka 
siatkowa wodna”, polegający na przerzucaniu 
napełnionego wodą balonu przez siatkę. DruŜyna, 
która nie złapała balonu lub zrobiła to 
niewłaściwie była oblewana wodą z pękającego 
balonu. Konkurencja ta cieszyła się największym 
powodzeniem, a uczestnicy i widzowie bawili się 
doskonale.  

 
Dzieci i młodzieŜ ze szkoły w Słońsku 
przygotowały historyczną inscenizację  
(na zdjęciu) słowno muzyczną na temat historii 
dawnych i obecnych Lemierzyc. Inscenizacja 
prezentowana była w przepięknych epokowych 
strojach. Zwycięzcy konkursów otrzymali 
dyplomy i nagrody. Pozostałym czynnym 
uczestnikom wręczono zakupione upominki.  
W trakcie całej imprezy uczestnikom zapewniono 
posiłki, zimne napoje. WyŜywienie było 
przygotowane i serwowane przez 
wyspecjalizowaną firmę.  
Zaplanowany występ zespołu tanecznego 
„Remix” został przyjęty bardzo entuzjastycznie, 
bowiem poziom prezentowanych tańców był 
bardzo wysoki. Imprezę uświetnił swoim 
występem zespół estradowy „Andreo i Karina”. 
Występ ten równieŜ został przyjęty z bardzo 
gorąco. Po występach rozpoczęła się zabawa 
integracyjna, która trwała „do białego rana”. Nad 
bezpieczeństwem uczestników czuwali 
pracownicy profesjonalnej firmy ochroniarskiej. 

 
Nietypową atrakcją „imprezy” była „wizyta” 
nieoczekiwanych, dziwnych i niebezpiecznych 
gości. OtóŜ pobudzone głośną muzyką nad plac 
przyleciały pszczoły. W pewnym momencie 
zapanowała niewielka panika, uczestnicy  
w popłochu chowali się w ustronne miejsca. 
Rozjuszony rój „przysiadł” na krzaku na placu.  
W usunięciu nieoczekiwanych i niebezpiecznych 
gości pomogli straŜacy z Państwowej StraŜy 
PoŜarnej z Sulęcina. Na szczęście, poza 
pojedynczymi ukąszeniami nikomu nic 
powaŜniejszego się nie stało.  

 
widzowie zgromadzeni przed profesjonalną sceną 

 
występ tancerek z Lemierzyc 

 
„dinozaury na majówce” 

 
zjeŜdŜalnia dla odwaŜnych 

 
„wodne balony” w piłce siatkowej 

 
uczestnicy biesiady 

 
Projekt współfinansowany przez Unię Europejską 

ze środków inicjatywy wspólnotowej  
INTERREG IIIA 

 
Maria Pakos – koordynator projektu 
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EKO SPOTKANIA „NA 
GRANICY”   

W dniu 16czerwca 2007 r. od 
godz 1100 do 1800 w parku wiejskim 
w Słońsku odbyła się impreza pod 
nazwą  

Eko spotkania„Na granicy bis 2007”. 

 
otwarcie imprezy przez Wójta Gminy Słońsk  

pana Janusza Krzyśków 
Projekt współfinansowany przez Unię Europejską 
ze środków inicjatywy wspólnotowej  
INTERREG IIIA, w ramach Mikroprojektów 
Euroregionu „Pro Europa Viadrina”. Impreza 
zorganizowana została przez Gminę Słońsk.  
Z zaproszenia skorzystali m.in. radna Sejmiku 
Wojewódzkiego pani BoŜena Sławiak, wice 
starosta Powiatu Sulęcin pan Dariusz Ejchart, 
Komendant WKU Sulęcin ppłk. Józef Cupek.  

 
zaproszeni goście podczas rozpoczęcia 

 
Na początku nastąpiła rejestracja 

uczestników (na zdjęciu). Łącznie na listy wpisało 
się ponad 490 osób. „Biletem wstępu” na imprezę 
dla uczestników ze strony polskiej było 
przyniesienie surowców wtórnych np. makulatury, 
puszek alu itp. Surowce te zostały 
zagospodarowane przez pracowników Celowego 
Związku Gmin CZG 12 z s. w Długoszynie, 
którego Gmina Słońsk jest równieŜ członkiem,  
i który w imieniu gmin, członkowskich zajmuje 
się gospodarką odpadami na ich terenie. W trakcie 
uczestnikom imprezy rozdawano specjalnie 
przygotowaną ulotkę, mówiącą o zasadach 
postępowania z odpadami. W trakcie realizacji 

projektu przeprowadzono 10 konkursów  
o tematyce ekologicznej, były to: 
1. Konkurs plastyczny – malowanie farbami 

plakatowymi pt.: „Przyroda moich okolic”  
2. Konkurs plastyczny – ozdabianie butelki 

szklanej pt.: „ZuŜyte szkło ozdabiamy – 
wielokrotnie uŜywamy” 

3. Konkurs plastyczny – malowanie na szkle 
 pt.: „Ziemia bez śmieci – to mój wybór”  

4. Konkurs – tworzenie stroju z opakowań  
i zuŜytych materiałów, pt.: „Eko Ludki” 

− kaŜdy (opakowujący)–  wybiera sobie drugą  
os. do pary  (opakowywanego)  

5. Konkurs na hasło/rymowankę z wyrazem: 
segregacja odpadów lub/ i ochrona środowiska  

6. Segregacja odpadów, pt.: „Segreguję odpady – 
umiem czy nie” 3 druŜyny 
 2 osobowe (dzieci + rodzice)  

7. Quiz nt. odpadów: „Prawie wszystko  
o odpadach” . 

8. Quiz dla dzieci nt. wody i jej ochrony (zestawy 
pytań):„Prawie wszystko o wodzie” 

9. Konkurs wiedzy nt. uciąŜliwości produktów pt.: 
„Dekompozycja odpadów (tempo rozkładu)”-  

10. Konkurs wiedzy o Parkach Krajobrazowych 
Województwa Lubuskiego.   

Czas pomiędzy poszczególnymi konkursami 
wypełniony był występami, przygotowanymi 
przez placówki oświatowe gminy. Wystąpił 
równieŜ gościnnie artysta scen polskich pan Lech 
Adam Szpon, który doskonale zabawiał dzieci 
 i zebranych uczestników (na zdjęciu).  

 
Nauczyciele Zespołu Szkól wzorem lat 

ubiegłych przygotowali konkursy sprawnościowe, 
których zaliczenie upowaŜniało uczestnika do 
otrzymania specjałów przygotowanych na stole 
biesiadnym. Były to np. rzuty ringiem do celu, 
slalom pomiędzy oponami, rzut butem do opony, 
kopnięcie piętą piłki do bramki, koło fortuny, 
recytacja wiersza lub piosenki o tematyce 
ekologicznej, bieg w workach na czas, itp.  
W trakcie całej imprezy uczestnikom zapewniono 
posiłek, napoje i słodycze. Wszyscy uczestnicy, 
którzy nie zdobyli nagród otrzymali upominki. 

 
 Uczestnikami projektu były dzieci i młodzieŜ 
przedszkolna, szkolna, gimnazjaliści. W imprezie 
wzięły równieŜ udział bardzo licznie osoby 
dorosłe, głównie rodzice uczestników imprezy 
oraz zaproszeni przedstawiciele władz. Projekt 

realizowano w ramach współpracy 
euroregionalnej i jest współfinansowany  
w wysokości  65 % wydatków kwalifikowalnych, 
ze  środków Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego.  PoniŜej fotorelacja z imprezy 

 
baner reklamujący imprezę 

 
ekspresyjny występ przedszkolaków 

 
konkurencja segregowania odpadów 

 
uczestnicy jednej z konkurencji  

 
prowadzący pan Cezary śołyński 

ciąg dalszy na str. 5 
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dokończenie ze str. 4 

 
konkurs wiedzy prowadzony przez pracowników 

Parku Krajobrazowego „Ujście Warty” 

 
jedna z konkurencji przygotowana przez CZG 12 

 
sprawdzenie wiedzy w konkurencji  

„dekompozycja odpadów” 

 
malowanie na szkle 

 
konkurencja sprawnościowa 

 
prace plastyczne uczestników konkursów 

 
pani BoŜena Sławiak wręcza nagrody 

 
gratulacje z rąk pana Leszka Gramsa 

 
Wójt Gminy pan Janusz Krzyśków w otoczeniu 

zwycięzców  

 
odbiór upominków za czynny  udział 

 w imprezie  

 
widzowie oglądający występy na scenie  

 
ksiądz Józef Drozd w otoczeniu biesiadników  

 
tradycyjne stanowisko z pyszną grochówką 

 
słuŜby porządkowe 

 
obserwatorzy Ekospotkania 

Projekt współfinansowany przez Unię Europejską 
ze środków inicjatywy wspólnotowej  

INTERREG IIIA 
Maria Pakos – koordynator projektu 
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NOWY OBIEKT PRZY  
ULICY PARKOWEJ 2 W SŁO ŃSKU 

 
W dniu 23 czerwca 2007r uroczyście otwarto 

świetlicę wiejską wybudowaną wraz z bazą 
noclegową i infrastrukturą towarzyszącą jako 
miejsce spotkań w Słońsku. W otwarciu 
uczestniczyli zaproszeni goście z Urzędu 
Wojewódzkiego, Starostwa Powiatowego, 
Państwowej StraŜy PoŜarnej w Sulęcinie, Zarządu 
Wojewódzkiego Związku Ochotniczych StraŜy 
PoŜarnych w Zielonej Górze, przedstawiciele 
partnera niemieckiego, poszczególnych jednostek 
OSP na terenie naszej Gminy, Wójtów 
 i Burmistrzów sąsiednich Gmin.  

Po uroczystym przecięciu wstęgi zaproszeni 
goście i mieszkańcy naszej gminy weszli na 
świetlice gdzie odbyło się oficjalne przemówienie  
i przywitanie wszystkich zgromadzonych przez 
Wójta Gminy Słońsk Janusza Krzyśków,  
a następnie obiekt został poświęcony przez 
proboszcza Parafii w Słońsku poczym rozpoczęło 
się zwiedzanie obiektu. 

Inwestycja była finansowana - stan surowy 
zamknięty wraz z wykończeniem pomieszczeń dla 
OSP i kotłownią  z budŜetu Gminy natomiast   
świetlica wraz z bazą noclegowa to środki 
pochodzące z budŜetu Gminy w wysokości 25,51 
%  kosztów kwalifikowalnych i  74,49 %  kosztów 
kwalifikowalnych to program INTERREG III A 
(woj. lubuskie)-Kraj Związkowy Brandenburgia 
2000-2006.  
 
 
 

Insp. ds. budownictwa Tadeusz Tomasik 
 

Wystąpienie Wójta Gminy Słońsk  
pana Janusza Krzyśków (na zdjęciu) 

 

Szanowni Goście, Druhowie Państwowej 
StraŜy PoŜarnej, Ochotniczej StraŜy PoŜarnej, 
drodzy mieszkańcy Gminy Słońsk.  

Po przeszło 20 – stu latach oczekiwania, 
marzenia wielu naszych mieszkańców zostały 
spełnione. Znajdujemy się dzisiaj w nowym 
obiekcie zawierającym w sobie pomieszczenia sali 
wiejskiej, poddasza z pokojami hotelowymi  
i remizy OSP w Słońsku. Byliśmy do tej pory 
jedną z nielicznych gmin w Województwie 
Lubuskim, która nie posiadała takiego obiektu.  

Dzisiaj macie Państwo moŜliwość oceny 

 technicznych rozwiązań, estetyki  
i funkcjonalności poszczególnych pomieszczeń  
w tym obiekcie. Jako Wójt gminy cieszę się, Ŝe na 
mapie gospodarczej niemałym wysiłkiem 
finansowym i organizacyjnym powstał ten 
niepowtarzalny budynek, którego nie 
powstydziłyby się samorządy mające bogatsze 
budŜety i większe moŜliwości techniczne.  

Szanowni zebrani. Sala wiejska gdzie 
obecnie przebywamy oraz znajdujące się na 
poddaszu pokoje hotelowe nie powstałyby, gdyby 
nie było środków finansowych z Europejskiego 
Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach 
Programu INTERREG III A. Sala ta na 100 osób 
jako miejsce spotkań dla mieszkańców będzie 
równieŜ słuŜyła lokalnej młodzieŜy jako świetlica 
w której będzie moŜna spędzić wolny czas grając 
w tenisa stołowego, przy grach stolikowych, 
bawiąc się na dyskotekach itp. Liczę na to, Ŝe sala 
ta stanie się miejscem spotkań, które zastąpi tzw. 
wysiadywanie młodzieŜy na przystanku, pomniku, 
schodach szkoły itp. W późniejszym czasie za 
budynkiem powstanie boisko do gry w piłkę 
siatkową i kamienny grill.  

Pomieszczenia hotelowe to element związany 
z nowo powstałym w 2006 roku kompleksem 
boisk sportowych przy Zespole Szkół i planowaną 
budową pełno wymiarowej hali sportowej 
uzaleŜnionej tylko od otrzymania środków 
unijnych. Ideą hotelu jest stworzenie taniej bazy 
noclegowej dla potencjalnych sportowców, ale 
 i coraz częściej odwiedzających nas turystów 
zarówno z Polski jak i z Niemiec i Holandii. 
Bliskość Parku Narodowego „Ujście Warty” 
stwarza niepowtarzalną moŜliwość promocji 
naszej gminy i Powiatu Sulęcińskiego i byłoby 
brakiem odpowiedzialności z naszej strony gdyby 
z takiego bogactwa nie skorzystać. 

Pomysł budowy całego kompleksu padł na 
początku lat 90–tych kiedy to powstały wykopy 
 i wylano fundamenty. Niestety od tamtego 
momentu ze strony władz samorządowych 
brakowało zainteresowania budową. 4 lata temu 
wstecz zrodził się pomysł wznowienia budowy 
obiektu. W niespełna rok tj. w 2005 inwestycję 
oddano w stanie surowym. Nowa sytuacja 
wyzwoliła wzmoŜenie działań jednostki OSP ze 
Słońska. Druhowie prowadzeni przez Komendanta 
Kazimierza Gruchalskiego nie szczędząc 
własnego czasu i sił przywrócili zadrzewiony  
i zakrzaczony teren do prawidłowego stanu. 
Aktywność druhów zaowocowała wejściem 
jednostki do Krajowego Systemu Ratownictwa 
Drogowego. W tym miejscu druhowie składam 
Wam serdeczne podziękowania.  

Trwająca od 6-ciu lat współpraca pomiędzy 
naszymi straŜakami, a druhami z jednostek 
 z Müllrose umoŜliwiła wymianę doświadczeń i co 
waŜniejsze dała szansę na pozyskanie od strony 
niemieckiej sprzętu poŜarniczego. Oprócz m.in. 
pomp straŜackich w 2003 roku za przysłowiowe  
1 Euro jednostka otrzymała wóz bojowy IFA, tak 
potrzebny w naszym trudnym i specyficznym 
terenie. DuŜe słowa uznania w tym momencie 
naleŜą się dyrektorowi Amt Schlaubetal Müllrose 
panu Meine Detlefowi, który od początku naszej 
współpracy był mocno zainteresowany samą 
budową remizy, ale i wymianą doświadczeń 
poprzez współorganizację m.in. pokazów 
straŜackiego sprzętu, wymianę młodzieŜy itp.  

Samorząd Gminy Słońsk poprzez bardzo 
dobrą współpracę z instytucjami wspierającymi 
inicjatywy takie jak ta, podjął się tematu i go 
zrealizował. Nie sposób nie wspomnieć 

zaangaŜowania Urzędu Marszałkowskiego, 
Zarządu Wojewódzkiego PSP, Powiatowego 
Urzędu Pracy w Sulęcinie, Zarządu Gminnego 
OSP w Słońsku i wielu wielu wspierających ideę 
druhów straŜaków. 

Jako gospodarz dzisiejszej uroczystości 
chciałbym w tym miejscu przywitać Proboszcza 
Parafii Słońsk Księdza Józefa Drozda. Witam  
• pana Macieja Woźniaka – Przewodniczącego 

Sejmiku Województwa Lubuskiego 
• pana Zenona Fabianowicza – Radnego Sejmiku 

Województwa Lubuskiego 
• panią Marię Jędrzejczak – z Wydziału Spraw 

Obywatelskich i Cudzoziemców LUW 
• pana Bronisława Krych – Przewodniczącego 

Rady Powiatu Sulęcin 
• pana Stanisława Kubiaka – Starostę Powiatu 

Sulęcińskiego 
• pana Dariusza Ejcharta – Wicestarostę Powiatu 

Sulęcińskiego 
• pana Bogdana ŚnieŜek – Komendanta 

Powiatowego StraŜy PoŜarnej 
• panią ElŜbietę Polak – Dyrektor Biura Zarządu 

Wojewódzkiego ZOSP RP 
• pana Romana Jabłońskiego – Dyrektora 

Agencji Nieruchomości Rolnej Skarbu Państwa 
• pana Mariusza Łukowskiego – Kierownika 

Rejonu Energetycznego Sulęcin 
• przedstawicieli urzędu Amt Schlaubetal  

i niemieckiej StraŜy PoŜarnej współpracującej  
z naszą Gminą z miejscowości Müllrose 

Witam burmistrzów i wójtów gmin Powiatu 
Sulęcińskiego: Burmistrza Miasta i Gminy 
Lubniewice pana Mirosława Jaśnikowskiego, 
zastępcę Burmistrza Miasta i Gminy Torzym pana 
Bogdan Szczepaniak, Wójta gminy Krzeszyce 
pana Czesława Symeryka.  

Cieszę się, Ŝe na dzisiejszej uroczystości są 
przedstawiciele rad sołeckich i Rady Gminy  
w Słońsku z przewodniczącą p. Lillą Burkiewicz. 
Witam druhów straŜaków, Gminne Zarządy OSP, 
naczelników, komendantów poszczególnych 
jednostek, dyrektorów zakładów pracy, 
przedstawicieli stowarzyszeń i organizacji 
społecznych. Szczególnie gorąco witam zwykłych 
mieszkańców naszej gminy, którzy swoją 
obecnością manifestują znaczenie dzisiejszej 
uroczystości.  

Witam nieocenioną orkiestrę straŜacką  
z Grochowa, która będzie aktywnie uczestniczyć 
w dzisiejszym święcie.  

Szczególnie serdecznie witam tych, którzy 
bezpośrednio zaangaŜowani byli w wykonanie 
prac budowlanych świetlicy i bazy hotelowej: 
pana Jana Kordacza prezesa przedsiębiorstwa 
Usługowo – Hnadlowego Sanitar Gorzów Wlkp. 
oraz właścicieli firmy Komplet –Inwest pana 
Tomasza Granopsa oraz inspektora nadzoru pana 
Wojciecha Gałęzowskiego.  

Szanowni Państwo ZaangaŜowanie tak 
wielu instytucji, wielu osób umoŜliwiło dzisiaj na 
przecięcie symbolicznej wstęgi oddającej obiekt 
do uŜytku.  

Dziękuję bardzo za akt oddania obiektu do 
uŜytku i proszę Proboszcza Parafii Słońsk Księdza 
Józefa Drozda o poświęcenie obiektu, a Państwa 
zapraszam do zwiedzania poszczególnych 
pomieszczeń. śyczę miłych wraŜeń.  

 
ciąg dalszy na str. 7 
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dokończenie ze str. 6 
Wystąpienie Prezesa Zarządu Gminnego OSP  
w Słońsku druha Ryszarda Lewaszkiewicza 

 (na zdjęciu). 

 

W tak uroczystym dniu wypada powiedzieć 
kilka słów o swoistej historii budowy remizy  
w Słońsku. 

W 1980 roku druhowie w Gminnym Zjeździe 
wybrali mnie na Prezesa Gminnego Zarządu 
ZOSP w Słońsku. 

Wspólnie z Zawodową StraŜą PoŜarną  
w Słubicach dokonaliśmy mówiąc bardzo ogólnie 
oceny zabezpieczenia przeciwpoŜarowego  
w Gminie Słońsk. Ocena wypadła bardzo 
niekorzystnie. Oddalona o 50 km od granicy 
zachodniej gminy Zawodowa StraŜ PoŜarna  
w Słubicach nie była w stanie zapewnić nam 
bezpieczeństwo, dlatego podjęliśmy uchwałę  
o budowie remizy w Słońsku. W tym czasie trwała 
budowa nowej remizy w Lemierzycach, na którą 
gmina łoŜyła wszelkie środki jakie na ten cel 
posiadała. Wspólnie z Komendantem Zawodowej 
StraŜy PoŜarnej w Słubicach kpt. poŜ. Tadeuszem 
Garbatowskim podjęliśmy działania mające na 
celu zdobycie dokumentacji i przystosowania jej 
do naszych potrzeb. Był to okres stanu wojennego, 
który specjalnie nie sprzyjał tym działaniom, 
komisarze wojskowi nie zawsze rozumieli nasze 
społeczne intencje. 

W roku 1986 zdobyliśmy dokumentację, 
która została przystosowana do naszych potrzeb. 
Powołaliśmy Społeczny Komitet Budowy Remizy 
w Słońsku, w którym podjąłem się jego 
kierowania. 

Następnym problemem stała się lokalizacja 
obiektu. Gmina nie dysponowała w tym czasie 
odpowiednim gruntem pod taką inwestycję. 

Jakiekolwiek wywłaszczenie w tak napiętej 
sytuacji społecznej w 1988 roku nie mogły mieć 
miejsca. W związku z tym wybór padł na teren, na 
którym się dzisiaj znajdujemy. W czynie 
społecznym wycięliśmy drzewa, zniwelowaliśmy 
teren. Zastał nas rok 1989, rok wielkich przemian 
ustrojowych, czas spontanicznej transformacji. To 
okres stagnacji dla naszego związku. Pojawiły się 
takŜe myśli, aby w nasz związek specjalnie nie 
inwestować, poniewaŜ całokształtem ochrony 
 p. poŜ. zajmą się profesjonaliści czyli straŜacy 
zawodowi. Na szczęście tak myślących było 
niewielu. Tak naprawdę nie było wiadomo, która 
administracja miała zajmować się ochroną p. poŜ. 
w gminie. Dopiero ustawa o samorządzie 
terytorialnym określiła zadania w tym zakresie. 
Nasz Społeczny Komitet popadł takŜe w niełaskę, 
sama jego nazwa „społeczny” i jeszcze „komitet” 
był postrzegany z definicji jako zło, relikt starego 
systemu tak to odebraliśmy. Nie będę się 
rozwodził jak nas traktowano bo dzisiaj nie ma to 
większego znaczenia, liczy się efekt końcowy. 
Pomimo wielu przeszkód posiadając zezwolenie 
na budowę w 1992 roku postanowiliśmy wylać 
fundament. Zdawaliśmy sobie sprawę, Ŝe to 

przyczyni się do ochrony terenu, a takŜe do 
kontynuacji budowy. Było bardzo przykro patrzeć 
jak społecznicy pracują przy wykopach, a Ŝadna 
władza ustawodawcza i wykonawcza gminy tych 
działań nie wspierała. 

Lata następne to wielokrotne próby 
przekonywania radnych i wójta do wznowienia 
działań na rzecz budowy, jednak zawsze były 
sprawy waŜniejsze niŜ budowa remizy. Rok 2002 
to wybory nowych władz. Znaleźliśmy pełne 
zrozumienie dla naszych celów wśród radnych, 
wójta i jego zastępcy. Dnia 2 kwietnia 2003 roku 
wspólnie wkopaliśmy kamień węgielny pod 
budowę remizy w nowej zmienionej wersji, lecz 
na starym mocnym w tak wielkim trudzie 
wylanym fundamencie. Okres budowy to wielkie 
zaangaŜowanie wielu osób, straŜaków, radnych, 
pracowników Urzędu Gminy w Słońsku, ale 
przede wszystkim osobiste wójta Janusza 
Krzyśków. Janusz przejął praktycznie cały cięŜar 
działań, my tylko staraliśmy się pomagać, za to 
naleŜą się serdeczne podziękowania. 

Szanowni druhowie. Przed nami nowe 
wyzwanie, mając do dyspozycji tak piękny obiekt 
musimy swoimi działaniami przekonać 
społeczeństwo, Ŝe jesteśmy jego godni. Musimy 
zadbać o nasz wizerunek poprzez podnoszenie 
kwalifikacji oraz dbanie o wgląd nas samych,  
a takŜe obiektu. 

Na zakończenie chciałbym wszystkim tym, 
którzy byli nam przychylni, wspierali nas w tym 
przedsięwzięciu serdecznie podziękować. 
Oponentom, którzy twierdzą, Ŝe ta remiza nie 
powinna powstać na byłym cmentarzu, bo być 
moŜe tu straszy to informuję, Ŝe naleŜy bać się 
raczej Ŝywych, a nie zmarłych. 

Dziękuję za uwagę 
fotorelacja z otwarcia nowego obiektu 

 
zaproszeni goście: (od lewej) pan Bronisław 

Krych, pan Roman Jabłoński z Ŝoną, pani Maria 
Jędrzejczak, pan Bogdan Szczepaniak 

i pan Dariusz Ejchart. 
 

 
przecięcie wstęgi otwierającej nowy obiekt 

 (od lewej) pani Maria Jędrzejczak, 
 pan Janusz Krzyśków, pan Stanisław Kubiak 

 i Ryszard Lewaszkiewicz 

 
przedstawiciele samorządu powiatowego 

i powiatowego Zarządu OSP 
 

 
od prawej pan Mirosław Jaśnikowski,  

pan Czesław Symeryak, pan Leszek Korenkiewicz  
i pan Jan Kordacz 

 

 
 zaproszeni goście słuchający wystąpień 

 

 
pan Janusz Krzyśków, ksiądz Józef Drozd 

 i prowadząca uroczystość pani Teresa Masztalerz 
 

 
przekazanie piły spalinowej dla druhów OSP 

 w Słońsku przez Prezes Zarządu Powiatowego 
ZOSP RP pana Stanisława Kubiaka 

 
ciąg dalszy na str. 8 
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dokończenie ze str. 7 

 
gratulacje z ust Starosty Sulęcińskiego 

pana Stanisława Kubiaka 

 
podziękowania z ust Prezesa OSP w Słońsku  

pana Kaziemierza Gruchalskiego 

 
przekazanie pamiątkowej patery druhowi 

Kazimierzowi Gruchalskiemu przez 
przedstawiciela straŜy poŜarnej z Müllrose 

 
delegacja straŜaków z Müllrose 

 
poświęcenie obiektu przez Proboszcza  

księdza Józefa Drozda 

 
kwiaty i gratulacje na ręce Wójta Gminy Słońsk 
pana Janusza Krzyśków od pana Jana Kordacza 

głównego wykonawcy obiektu (z prawej) 
 oraz pana Tomasza Granopsa  

właściciela firmy Komplet - Inwest 

 
wnętrze sali wiejskiej i dzielący się  

wraŜeniami goście 

 
zwiedzanie części hotelowej na pierwszym planie 

pani ElŜbieta Polak 

 
goście na korytarzu hotelowym 

 
straŜacka orkiestra z Grochowa 

 
 

IV POWIATOWE SPORTOWO - 
POśARNICZE ZAWODY 

STRAśACKIE 
W dniu 23 czerwca 2007 r. na Stadionie  

KS Warta w Słońsku odbyły się IV Powiatowe 
Sportowo – PoŜarnicze Zawody StraŜackie. 

Zawody rozpoczęto Mszą św. w Kościele 
pw. Matki BoŜej Częstochowskiej w Słońsku 
celebrowaną przez Proboszcza księdza Józefa 
Drozda. Po uroczystej Mszy św. druhowie 
straŜacy, poczty sztandarowe, zaproszeni goście 
oraz kolumna wozów bojowych przy dźwiękach 
muzyki marszowej orkiestry straŜackiej  
z Grochowa udali się spod kościoła ulicami 
Słońska w kierunku stadionu sportowego.  

Gospodarzem Uroczystości IV Powiatowych 
Sportowo-PoŜarniczych Zawodów StraŜackich był 
Wójt Gminy Słońsk pan Janusz Krzyśków. 

Organizatorami uroczystości byli:  
Prezes Zarządu Powiatowego ZOSP RP pan 
Stanisław Kubiak – Starosta Sulęciński oraz 
Komendant Powiatowy PSP kpt. pan Bogdan 
ŚnieŜek.  

W zawodach brało udział 6 jednostek OSP 
Powiatu Sulęcinskiego i gościnnie druhowie  
z jednostki niemieckiej z Müllrose 
współpracującej z Gminą Słońsk. 

Powiatowe Zawody Sportowo – PoŜarnicze 
rozpoczęły się w ulewnym deszczu i gradzie, 
które w Ŝaden sposób nie ostudziły zapału 
straŜaków.  
Po zakończeniu zmagań sportowo-poŜarniczych  
w uznaniu za dotychczasowe zaangaŜowanie i 
wkład w rozwój gminnego poŜarnictwa 
odznaczono 20 druhów OSP z Gminy Słońsk. 
Odznaką „Wzorowy straŜak” odznaczono 
druhów: Kaczorowski Janusz, Przyczyna Andrzej, 
Zabielny Dariusz, Sykuła Michał, KrzyŜanowski 
Marcin, Musiał Tomasz, Jaworski Dawid, 
Kaczmarczyk Mariusz, Banach Marcin, Radomiń- 
ski Łukasz, Opat Arkadiusz, Sawicki Sebastian,  
Medalami Brązowymi „Za zasługi dla 
PoŜarnictwa” odznaczono druhów:  
Zabielny Adam, Dębski Rafał,. 
Medalami Srebrnym „Za zasługi dla poŜar- 
nictwa” odznaczono druhów Krzyśków Janusz, 
Kaczorowski Benedykt, Polewski Stanisław, 
Medalami Złotymi „Za zasługi dla 
PoŜarnictwa” odznaczono druhów Gruchalski 
Kazimierz, Lewaszkiewicz Ryszard, Wesołowski 
Leszek.  

Nad prawidłowym przebiegiem zawodów 
czuwała Komisja powołana przez kpt. Bogdana 
ŚnieŜek Komendanta Komendy Powiatowej 
Państwowej StraŜy PoŜarnej w Sulęcinie.  

W czasie zawodów jednostka straŜy poŜarnej 
z MÜLLROSE zaprezentowała nowoczesny 
sprzęt poŜarniczy, a druhowie z PSP z Kostrzyna 
zaprezentowali widzom akcję uwalniania z wraku 
samochodu potencjalnych ofiar wypadku.  
Klasyfikacja generalna zawodów przedstawia się 
następująco: I miejsce druŜyna OSP Kołczyn, 
 II miejsce druŜyna OSP Trzemeszno,  
III miejsce dru Ŝyna OSP Lubniewice. 

Wszystkim druŜynom wręczono puchary,  
a zwycięzcom nagrody rzeczowe ufundowane 
przez Starostę Sulęcińskiego.  

Wszystkim zawodnikom i zaproszonym 
gościom podziękował Prezes Zarządu Oddziału 
Powiatowego Związku OSP RP w Sulęcinie 
Stanisław Kubiak. 

Sekretarz Zarządu Oddziału Powiatowego 
 ZOSP RP w Sulęcinie  

 Krystyna Bratkowska 
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FOTORELACJA Z IV POWIATOWYCH 
ZAWODÓW SPORTOWO – 

POśARNICZYCH W SŁOŃSKU 

 
ksiądz Józef Drozd celebrujący Mszę w intencji 

druhów straŜaków  
 

 
warta honorowa pocztów sztandarowych  

podczas Mszy Świętej 
  

 
warta honorowa pocztów sztandarowych  

podczas Mszy Świętej 
 

 
orkiestra w Grochowa w kościele  

 

 
druh Stanisław Szpigiel odczytujący Pismo Święte 

 
słowa podziękowania Wójta Gminy Słońsk na 

zakończenie Mszy  
 

 
kolumna wozów bojowych pod kościołem 

 

 
kolumna druhów straŜaków w drodze na stadion 
 

 
druh Kazimierz Gruchalski w „bocianim 

gnieździe” z armatką wodną na wozie bojowym 
OSP Słońsk 

 
kolumna pocztów sztandarowych, druhów 

straŜaków i gości w drodze na stadion 

 
ekipa sędziowska PSP z Sulęcina podczas 

otwarcia zawodów 

 
prezentacja druŜyn 

 
prezentacja wozów bojowych 

 
meldunek Komendanta Gminnego OSP druha 
Romana Cnoty o gotowości do rozpoczęcia 

zawodów Prezesowi Zarządu Powiatowego ZOSP 
RP panu Stanisławowi Kubiakowi 

ciąg dalszy na str. 10 
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dokończenie ze str. 9 
 

 
techniczne pokonanie równowaŜni przez jednego  

z druhów podczas zawodów 
 

 
pokonywanie przeszkody 

 

 
ambitne pokonanie „ściany płaczu” 

 

 
sztafeta z „sikawką” 

 

 
slalom pomiędzy tyczkami podczas sztafety 

 

 
druhowie podczas akcji rozwijania węŜy 

 
konkurencja zaliczona – woda w celu 

 

 
pokaz sprzętu straŜy poŜarnej z Müllrose 

 

 
druhowie z Müllrose w akcji 

 

 
test pistoletu wodnego w wykonaniu druha 

Romana Cnoty 

 
widzowie obserwujący pokazy 

 

 
członek komisji sędziowskiej druh Zbigniew Czak  

podczas obliczania wyników zawodów 
 

 
odznaczenia z rąk druha Stanisława Kubiaka 

 

 
gratulacje i odznaczenie dla druha Janusza 

Krzyśków z rąk Prezesa Zarządu Gminnego OSP 
w Słońsku druha Ryszarda Lewaszkiewicza 

 

 
druhowie z Müllrose z przedstawicielami 

samorządu 
ciąg dalszy na str. 11 
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dokończenie ze str. 10 

 
puchar dla zwycięskiego zespołu z Kołczyna z rąk 

pana Macieja Henryka Woźniaka 
Przewodniczącego Sejmiku  
Województwa Lubuskiego 

 
nagrody rzeczowe dla zwycięskich zespołów 

 

 
pokaz sprzętu i umiejętności w wykonaniu  

druhów  PSP z Kostrzyna 

 
zaproszeni goście podczas ceremonii 

 zakończenia zawodów 

 
słowa podziękowania organizatorom zawodów 
 z ust Prezesa Zarządu Powiatowego ZOSP RP 

pana Stanisława Kubiaka 
 
 

ŁOWIECTWO MI ĘDZY 
KULTUR Ą  

A NATURĄ XXVIII 
 

 
uczestnicy krajowego zjazdu delegatów klubu 

kolekcjonera i kultury łowieckiej PZŁ 
(fot. Bohdan Jasiewicz) 

 
Krajowy Zjazd Delegatów Klubu 

Kolekcjonera i Kultury Łowieckiej Polskiego 
Związku Łowieckiego. Obradował  
w Ciechocinku. Gorzowska delegacja pod 
przewodnictwem Prezesa Mieczysława 
Protasowickiego, w której miałem przyjemność 
uczestniczyć przybyła w terminie. Zjazd rozpoczął 
się ogólnopolską giełdą kartofilską i prezentacją 
ksiąŜek o tematyce łowieckiej. Nasi uczestnicy 
nabyli kilka ciekawych pozycji. Wieczorem 
uroczysta kolacja, bowiem obrady zjazdu zbiegają 
się z 35. rocznicą powstania klubu. Nazajutrz 
podniosła uroczystość, Msza św. hubertowska  
z pocztami sztandarowymi kół łowieckich i po raz 
pierwszy rozwinięcie i poświęcenie Sztandaru 
Klubu, wspaniale grał zespół sygnalistów 
myśliwskich. Po południu wyjazd w teren, 
jesteśmy goszczeni przez Kujawsko-Pomorski 
Oddział Klubu. Tu dalsze uroczystości, 
zwiedzanie wystaw prezentujacych kolekcjonerski 
dorobek kolegów oraz wręczanie nagród  
i odznaczeń. Wieczorem, juŜ w Ciechocinku, 
ognisko i tradycyjne wyroby z dziczyzny. Dopiero 
w niedzielę odbył się Zjazd właściwy. Obrady 
rozpoczęto sygnałem myśliwskim - Hymnem 
Klubu i wprowadzeniem sztandaru. Przed 
sprawozdaniem, procedury programowe, do 
komisji uchwał i wniosków wybrano naszą 
koleŜankę Ewę Kulik. Podczas sprawozdania 
zarząd klubu dokonał oceny pracy oddziałów. 
Gorzowski Odział im. Włodzimierza Korsaka 
oceniono pozytywnie. Na wniosek Komisji 
Rewizyjnej zarządowi udzielono absolutorium.  
W dyskusji programowej nasza delegacja 
najczęściej zabierała głos, dokonaliśmy oceny 
projektu nowego statutu Klubu. W efekcie tej 
dyskusji nasz delegat Kol. Staszek Koleśnik 
znalazł się w komisji statutowej, której 
dopracowana wersja przedstawiona zostanie na 
następnym Zjeździe, a kol. Mirosław Więckowski 
w komisji ds. opracowania regulaminu sztandaru 
Klubu. Konstruktywną dyskusję zakończyło 
podjęcie uchwał, a po odegraniu Hymnu Klubu 
 i „Darz Bór” Polskiego Związku Łowieckiego, 
Zjazd zakończono. 
  

 
ZMIERZCH NADCI ĄGAŁ 

 
Od bagienka, które było mu domem  

i schronieniem od lat, nadszedł znajomy nerwowy 
powiew, wiatr podał mu na skrzydłach jej zapach.. 
Idę zaśpiewała, idę, czekam na miłego. Gorące 
lato rozgrzewało nawet jego. Zerwał się, cewki 

rozjechały mu się  na mokrej murawie. To juŜ nie 
ten wiek, siwy pysk aŜ po świece mówił, Ŝe jego 
czas na amory mija. Ale zebrał się w sobie, 
otrząsnął. Zaczochrał brzózkę po drodze. Chciał 
juŜ posłać odzew, gdy kolejny podmuch wiatru 
wrył mu cewki w ziemię. Od tamtej strony gdzie 
poszła, na stare miejsce ich miłosnych uniesień 
nadszedł sygnał rywala. Znacie go? - silny 
czterolatek, jeszcze parostki nie tak wysokie jak  
u starego rogacza, jeszcze to nierególarny szóstak, 
ale juŜ moŜe przejąć rewir, juŜ moŜe walczyć 
 o samkę.  

 
Ruszył stary jak w amoku, to jego rewir, jego 

kaŜda koza, która wejdzie na teren jego domu, tak 
było od lat. NaŜarł się wcześniej szaleju, jakichś 
narkotycznych kwaśnych jagód i dziwnych ziół 
bagiennych, wzrok mu się mamił i rozwagę mącił. 
Krew zalała mu świece, dopadł młodego, choć ten 
nie szukał zwady Starli się na środku uprawy, 
sprzęgli parostkami, ale młody miał przewagę, 
staremu tchu brakło i grzbiet wygięty jak pałąk 
mało nie trzasnął. Młody ostrym grotem 
parostków rozorał mu pysk do kości i bark 
staremu spłynął farbą, gdy nagle młody odpuścił, 
cofnął się, moŜe Ŝal mu się zrobiło starego władcy 
kniei? Szczekał tylko i urągał mu na cały las, 
bluźnił staremu i obraŜał, ale stary nie miał juŜ sił, 
nie przyjął wyzwania. Łeb opuścił i cofnął się 
wolno do ostoi nad bagienkiem. Młody podąŜył za 
zapachem, zawęszył, znalazł kierunek i ruszył. 
Dopędził ją na skraju polany, a gdy zaczęła 
uciekać kokietując jak zwykle, dopadł ją i posiadł, 
a za chwilę połoŜył zmęczony pysk na jej 
grzbiecie. JuŜ teraz nie uciekała, zostawali ze sobą 
na długie dni i parne noce. AŜ odeszła spokojnie 
czekać narodzin koźlęcia i pełnego znojnej rui 
upału następnego lata. Wtedy stary nie zakłuci juŜ 
spokoju, chyba, Ŝe jakiś młodzik nadejdzie 
szukając szczęścia, ale to kłopot nowego władcy 
kniei. Stary nie będzie się wtrącał, ma czas na 
odpoczynek, na zebranie sił przed zimą. Wrócił 
nad bagienko do ostoi bezpiecznej, leczyć rany 
ciała i sromotę ducha. Zmierzch nadciągnął 
zupełny, wyciszała się arena zmagań o miłość 
wyłączną. Sapnął stary, stęknął boleśnie, zaległ  
w chłodzie mchu wilgotnego, łeb połoŜył na 
cewkach, odpływała mu krew z oczu, nie myślał  
o amorach, o samce zdradzieckiej. Przebyć do 
następnej wiosny bez walki o własność wątpliwą. 
Powiew wiatru uspokajał skołatane nerwy, usypiał 
marząc o pachnących koniczyną łąkach,  
o spokojnych ciepłych jesieniach, o miłosnych 
tkliwych uniesieniach przebrzmiałych, ech ta 
pamięć... 

 
Darz Bór 

 
 

                                    Lektor Expert 
Polskiego Związku Łowieckiego 

Mirosław Wi ęckowski 
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NOC CUDÓW 
  
 Wieczór i noc 
świętojańska były porą 
cudów. Niektórzy 
twierdzili, Ŝe „na św. 
Jana słońce kłania się 
ziemi dwa razy”, to 
znaczy zachodzi 
dwukrotnie.  
W tę niezwykłą noc 
śmiałkowie o czystych sercach udawali się 
samotnie na poszukiwanie kwiatu paproci. Temu, 
kto zdołałby go odnaleźć, kwiat miał przynieść 
bogactwo, szczęście, dar przewidywania 
przyszłości i stawania się niewidzialnym, 
umiejętność leczenia ludzi i zwierząt. Znalazca 
cudownego kwiatu stałby się czarownikiem albo 
czarownicą.  
 Na spotkania przy ogniskach przychodzili 
przede wszystkim ludzie młodzi. Chłopcy skakali 
przez płonący ogień, dziewczęta tańczyły wokół 
niego, śpiewając pieśni, w których prosiły  
św. Jana o miłość i udane małŜeństwo. 
 Wierzono, Ŝe ogień i zebrane w nic 
świętojańską zioła mają moc odpędzania złych 
duchów. A był juŜ najwyŜszy czas na ich odejście, 
poniewaŜ zboŜe dojrzewało i demony wody 
mogłyby je zniszczyć. 

 I choć zdarzało się, Ŝe następnego dnia 
widywano jeszcze rusałki biegające wśród zbóŜ, 
to ludzie myśleli juŜ o Ŝniwach. Skończyło się 
świętowanie, zaczynała się cięŜka praca: „na 
świętego Jana z kosą do siana”. 

Ziele miłości 
 Dziewczęta szukały ziela (za 
najskuteczniejsze uwaŜany był nasięźrzał, czyli 
języcznik – gatunek paproci ), które miało im 
zapewnić powodzenie i miłość ukochanego. Aby 
zerwać wypatrzoną za dnia roślinę, musiały przed 
północą pójść do lasu, rozebrać się do naga, 
rozpuścić włosy i wypowiedzieć zaklęcie.  

Wianki na wodzie 
 Rzucanie wianków na wodę nie zawsze 
musiało kończyć się utratą panieńskiego wianka, 
ale czasem i tak się zdarzało w tę wyjątkową noc. 
Dziewczęta przywiązywały wianki z polnych 
 i ogrodowych kwiatów do deseczek, zapalały 
ustawione w środku świece i rzucały je na rzekę. 
Jeśli wianek płynął bez przeszkód albo wyłowił go 
ukochany, oznaczało to szybki ślub i szczęśliwe 
Ŝycie. Niepomyślną wróŜbę dla miłosnych planów 
było zaplątanie się wianka w przybrzeŜnych 
zaroślach, jego zatonięcie lub zgaśnięcie świecy. 

Sobótka 
 Na Mazowszu, w noc świętojańską, wokół 
ogniska zbierały się gospodynie i niezamęŜne 
dziewczęta. Panny rozpoczynały taniec, a starsze 
kobiety wypijały w ciszy wódkę i wrzucały do 
ognia przyniesione zioła ( rotę, dziewannę, bylicę, 
szałwię i inne ). 
 
            Opracowały: 

Anna Zajączek – Prałat 
Maria Cieciura 

 

X WIELKIE PODSUMOWANIE AKCJI 
CELOWEGO ZWI ĄZKU GMIN CZG-12  

„ZIELONA SZKOŁA,  
ZIELONE PRZEDSZKOLE”  

 
wręczenie nagród przez członka Zarządu CZG-12 
panią Marię Pakos dla laureatów z Gminy Słońsk 

 

Prawie 700 dzieci i młodzieŜy szkolnej  
z ponad 80 Placówek występujących w rejonie 
działania Celowego Związku Gmin CZG-12 
zgromadziło się w dniu 15 czerwca br.  
w Sulęcinie na stadionie Sulęcińskiego Ośrodka 
Kultury, Sportu i Rekreacji, aby podsumować 
całoroczny swój udział w akcji edukacyjno-
konkursowej Związku „ZIELONA SZKOŁA, 
ZIELONE PRZEDSZKOLE”. CZG-12 jest 
inicjatorem i organizatorem akcji, która juŜ od 10 
lat propaguje selektywną zbiórkę odpadów  
„u źródła” i rokrocznie kończy się WIELKIM 
PODSUMOWANIEM pełnej zaangaŜowania 
pracy Młodych Ekologów; zostają wręczone 
wyróŜnienia i nagrody.  

 
laureaci X edycji konkursu z Gminy Słońsk 

 

W tegorocznej edycji (rok szkolny 2006-
2007) wzięło udział ponad 17 tysięcy dzieci  
i młodzieŜy z: 17 Przedszkoli, 39 Szkół 
Podstawowych, 15 Gimnazjów, 9 Szkół Średnich, 
2 Specjalnych Ośrodków Szkolno-
Wychowawczych, 1 Placówki Wielofunkcyjnej, 
Warsztatów Terapii Zajęciowej. Łącznie Młodzi 
Ekolodzy zebrali: 229 804,00 kg 
MAKULATURY ; 2 320,95 kg PUSZEK 
ALUMINIOWYCH ; 32 498,80 kg BUTELEK 
Z TWORZYWA SZTUCZNEGO PET ;  
3 449,20 kg BATERII. Liczne wyróŜnienia, 
upominki wręczone w dniu WIELKIEGO 
PODSUMOWANIA moŜliwe były dzięki 
wsparciu akcji ze strony wielu instytucji i firm – 
Sponsorów, biorących aktywny udział  
w działaniach prowadzących do poprawy 
gospodarki odpadami w naszym regionie. To 
dzięki Sponsorom z edycji na edycję wzrasta 
zarówno ilość placówek oświatowych 
uczestniczących w naszej akcji, jak i odzysk 
cennych surowców wtórnych. Swój wkład  
w organizację WIELKIEGO PODSUMOWANIA 
akcji wniosły obok gmin członkowskich Związku: 

Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej w Warszawie, 
Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska 
 i Gospodarki Wodnej w Zielonej Górze, 
Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska 
w Zielonej Górze, Rekopol Organizacja 
Odzysku S. A. w Warszawie, REBA 
ORGANIZACJI ODZYSKU S.A.  w Warszawie, 
Bank Zachodni WBK S.A. I Oddział  
w Sulęcinie, Alba Atol Polska Sp. z o.o.  
w Krakowie, Sopockie Towarzystwo 
Ubezpieczeń Ergo Hestia S.A. 
Przedstawicielstwo korporacyjne w Szczecinie, 
PODRAVKA POLSKA Sp. z o.o. w Kostrzynie 
nad Odrą, Fundacja RECAL w Warszawie, Sur 
– Wil Sp. z o.o. w Sierakowie Wlkp., ELANA 
PET Sp. z o.o. w Toruniu, SULO POLSKA Sp.  
z o.o. w Gorzowie Wlkp., KLIM BROKERS 
Krzysztof Klimczak  w Gorzowie Wlkp., LS 
PLUS Sp. z o. o. w Opalenicy, PPHU 
„STARPACK” Sławomir Staro ściak we 
Wrocławiu, STENA Sp. z o.o. w Zatorze, 
RECYKLING TWORZYW SZTUCZNYCH 
„GUMTEX” SPÓŁDZIELNIA PRACY   
w Międzyrzeczu, PPH EURO-SYSTEM Z. 
Zawadzki w Gorzowie Wlkp, „BIUROMANIA” 
Wszystko do biura i szkoły w Świebodzinie. 

Wśród nagrodzonych znaleźli się Młodzi 
Ekolodzy oraz Animator Edukacji Ekologicznej  
z gminy Słońsk. W kategorii „Przedszkola liczące 
do 100 dzieci” PRZEDSZKOLE 
SAMORZĄDOWE W SŁOŃSKU [Opiekun:  
p. Beata Cholewicka] a w kategorii Szkoły 
Podstawowe liczące do 100 uczniów SZKOŁA 
PODSTAWOWA W LEMIERZYCACH 
[Opiekun: p. Paweł Rykała] otrzymały Nagrody 
Główne. Nagrodę Fundacji RECAL  
w Warszawie DLA ANIMATORA EDUKACJI 
EKOLOGICZNEJ pod którego kierunkiem 
Placówka zebrała najwięcej puszek aluminiowych 
w przeliczeniu na 1 dziecko otrzymała  
p. BEATA CHOLEWICKA z Przedszkola 
Samorządowego w Słońsku 

Agnieszka Szkoda Samodzielny Referent 
ds. edukacji ekologicznej CZG-12 

DZIEŃ ZIEMI W BUDZIGNIEWIE 

 
20 kwietnia 2007r. w ramach obchodów Dnia 

Ziemi uczniowie ze szkoły w Budzigniewie wzięli 
udział w szkolnym konkursie wiedzy 
ekologicznej. Przynieśli równieŜ róŜne rośliny 
ozdobne, które wspólnie z nauczycielami sadzili  
przed szkołą na uprzednio przygotowanych 
miejscach.                          mgr Wiesława Rykała 

SPRZEDAM 
Sprzedam ksiąŜki do 
klasy II Gimnazjum  
w dobrym stanie.  

Cena do uzgodnienia 
Justyna Wołodźko 

       ul. Sienkiewicza 9 66-436 Słońsk 
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ZAKO ŃCZYŁ SIĘ  
ROK SZKOLNY 2006/2007  

 
grupa absolwentów Publicznego Gimnazjum 

 
grupa absolwentów Publicznego Gimnazjum 

 
grupa absolwentów Publicznego Gimnazjum 

Rozległ się ostatni dzwonek. JuŜ wakacje. 
Dnia 22 czerwca zakończył się rok szkolny.  
O godzinie 800 na uroczystym apelu spotkali się 
gimnazjaliści. Otrzymali świadectwa szkolne, 
nagrody, dyplomy. 

Najlepsi dostąpili zaszczytu wpisu do 
Platynowej Księgi, są to: Dariusz Blicharski, 
Martyna Wieliczko, Magdalena Pietrzyńska, 
Ewelina Zatylna, Patryk Matkowski . Troje 
absolwentów z najwyŜszą średnią 5,7% otrzymało 
Nagrodę Wójta Gminy Słońsk, są to: Gabriela 
Czerwińska, Karolina Lipień, Patryk 
Matkowski . Świadectwo z wyróŜnieniem 
otrzymało 61 gimnazjalistów. 

 

 
pierwsze zakończenie roku najmłodszej grupy 

 
poczet sztandarowy SP w Słońsku 

 
tradycyjny kwiatek na zakończenie roku szkolnego 

O godzinie 1100 zakończyli rok szkolny 
uczniowie szkoły podstawowej. Do złotej Księgi 
wpisali się: Sylwia Korolewicz, Małgorzata 
Musiał, Katarzyna Pilczuk. Nagrodę Wójta 
Gminy Słońsk otrzymali: Katarzyna Pilczuk, 
Sylwia Korolewicz, Małgorzata Musiał, Natalia 
ChorąŜy. Świadectwa z wyróŜnieniem otrzymało 
51 uczniów szkoły podstawowej. 

Mił ą niespodziankę, jak co roku uczniom  
o najwyŜszej średniej z terenu Ownic, Lemierzyc 
 i Głuchowa, tj. E. Zatylnej, J. Radomińskiej  
i P. Cottalorda, zrobił radny Rady Gminy  
pan Franciszek Jamniuk fundując nagrody 
pienięŜne. Dyrekcja Zespołu Szkół w Słońsku 

KONIEC ROKU SZKOLNEGO  
W SP W LEMIERZYCACH 

 
chwila oczekiwania na upragnione świadectwo  

 
tradycyjny polonez uczniów klasy VI 

 22 czerwca na sali wiejskiej w Lemierzycach 
odbyło się uroczyste zakończenie roku szkolnego. 
Ostatni raz właśnie w tej formie i ostatni raz jako 
samodzielna szkoła Ŝegnaliśmy naszych 
absolwentów. Zawsze nasza szkoła była centrum 

Ŝycia w naszej wsi, tu organizowaliśmy spotkania, 
uroczystości, tu nasze dzieci chętnie przebywały 
w czasie zajęć obowiązkowych i poza nimi.  
W miarę moŜliwości braliśmy udział we 
wszystkich imprezach i zawodach sportowych 
organizowanych przez szkoły naszej gminy. 
Często nasi uczniowie zdobywali wysokie miejsca 
w róŜnych konkursach. Zawsze robiliśmy wszyst-
ko, aby nasi wychowankowie czuli się tu dobrze i 
chętnie do nas wracali, choćby na zajęcia organi- 
zowane w ramach świetlicy, czy w czasie ferii. 

NiŜ demograficzny sprawił, iŜ liczba 
uczniów naszej szkoły corocznie się zmniejszała 
co zdecydowało o nieopłacalności utrzymywania 
tej struktury szkoły. Od września decyzją Rady 
Gminy zostajemy Filią Zespołu Szkół w Słońsku, 
a w szkole zostają tylko klasy I - III. W związku  
z reorganizacją musieliśmy poŜegnać kilku 
nauczycieli, którzy być moŜe do zawodu 
nauczycielskiego juŜ nie wrócą, są to: p. GraŜyna 
Jaśkiewicz, p. Maria Wojdak, p. Paweł Rykała,  
p. Piotr śurański, p. Marek Wołodzik. Poświęcili 
oni wiele serca, wysiłku, wiele lat pracy uczniom,  
wielokrotnie mieli wysokie  osiągnięcia w pracy 
zawodowej. Wszystkim im za lata pracy 
pedagogicznej serdecznie dziękuję i jeszcze raz 
Ŝyczę wielu sukcesów w przyszłości . 

Na uroczystości zakończenia roku szkolnego 
powitaliśmy zastępcę wójta p. L.Gramsę, księdza 
proboszcza, grono pedagogiczne, przybyłych 
rodziców, uczniów. Za cały rok pracy uczniowie 
otrzymali świadectwa świadczące o ich 
zaangaŜowaniu we własną edukację. Szczególnie 
ciepło Ŝegnaliśmy absolwentów klasy VI, byli to: 
Cirko Łukasz, Czeredrecki Denis, Falencki 
Łukasz, Frykas Bartosz, Grabińska Magdalena, 
Gwizdek Sandra, Jaster Bartosz, Marecki 
Arkadiusz, Paszkiewicz Mateusz, Rusinek Dawid, 
Sypniewicz Justyna. 

 
wychowawczyni pani Ewa Uller w otoczeniu 

absolwentów SP Lemierzyce 
Na szczególne wyróŜnienie zasłuŜyły w tej 

grupie Justyna Sypniewicz i Sandra Gwizdek. Za 
celujące i bardzo dobre wyniki w nauce wpisały 
się do z Złotej Księgi Absolwentów naszej szkoły. 
Wysokie wyniki w nauce, a takŜe 100 % 
frekwencję miała Magdalena Grabińska. Mamy 
nadzieję, Ŝe uczniowie ci będą godnie 
reprezentować naszą szkołę gdziekolwiek 
poprowadzą ich drogi Ŝyciowe. 

Całą uroczystość uświetnił Polonez  
w wykonaniu klasy VI (z pomocą młodszych 
koleŜanek i kolegów). Niejednemu rodzicowi 
 i nauczycielowi łza zakręciła się w oku. Do tańca 
tego przygotował uczniów p. M. Wołodzik, za co 
jeszcze raz serdecznie dziękuję. Były kwiaty, 
podziękowania, zapewnienia o pamięci. Ze strony 
nauczycieli i pana wójta Ŝyczenia wspaniałego 
letniego wypoczynku, przygotowującego do 
dalszej pracy po wakacjach.  

Krystyna Jasinowska 
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ZAKO ŃCZENIE ROKU SZKOLNEGO 
W FILIALNEJ SZKOLE 

PODSTAWOWEJ W BUDZIGNIEWIE 
 

 
rodzice i uczniowie podczas uroczystości 

 

 
absolwenci klasy III 

 
22 czerwca 2007 r. w Filialnej Szkole 

Podstawowej Budzigniewie odbyło się uroczyste 
zakończenie roku szkolnego 2006\2007. 

Jak na koniec roku przystało wszyscy 
uczniowie odświętnie ubrani śpieszyli do szkoły  
w podobnym celu. Jedni, by odebrać świadectwo 
 i jak najszybciej udać się na upragnione wakacje 
jak najdalej od szkoły, inni by z dumą i radością 
odebrać świadectwo ze wspaniałymi wynikami  
w nauce i nagrodę. 

W klasie „0” wszyscy uczniowie otrzymali 
dyplomy ukończenia oddziału „0” oraz 
pamiątkowe ksiąŜeczki. W klasie I nagrody za 
bardzo dobre wyniki w nauce otrzymali: 

Dagmara Grabińska, Piotr Szewczyk, 
Denis Szymanowski. W klasie II: Kinga 
Doroszewska, Natalia Kurzawa, Hubert 
Rurarz, Mateusz Sadłowski. 

W klasie III wręczono nagrody dla: 
Krystiana Hruszowca, Julii Rurarz, Paulinie 
Jakubowskiej, Nikoli Wełlnowskiej, Danielowi 
Skórkowi. 

W ciągu roku szkolnego uczniowie naszej 
szkoły brali udział w licznych konkursach. 
Uroczystość zakończenia roku była dobrym 
momentem, aby wręczyć upominki dla 
najlepszych. Uczniowie otrzymali maskotki, 
przybory szkolne, sprzęt sportowy. 

Bardzo waŜnym wydarzeniem tego dnia było 
poŜegnanie absolwentów - uczniów klasy III. 
Uroczystości tej towarzyszył pogodny, ale 
zarazem wzruszający nastrój. Mury naszej szkoły 
opuściło 9 uczniów. 

W tym dniu w naszej szkole nie zabrakło 
rodziców oraz gorących podziękowań dla nich za 
pracę społeczną na rzecz szkoły. 

Uroczystość zakończyły Ŝyczenia skierowane 
do uczniów, nauczycieli, rodziców. 

 
Dorota Straszewska 

VI-CIO LATKOWIE NA WAKACJACH 
Dnia 21.06.2007 r. odbyło się uroczyste 

poŜegnanie 6-latków, które od września będą 
uczęszczały do klasy I.  

Grupy „Tygrysków” oraz „Skrzatów” 
przygotowały program artystyczny oraz wręczyły 
samodzielnie wykonane upominki. 

KaŜdy sześciolatek przeszedł test 
upewniający przybyłych gości, Ŝe są gotowi do 
klasy pierwszej.Nasze najstarsze przedszkolaki 
otrzymały dyplomy ukończenia przedszkola oraz 
prezenty, które z pewnością będą niezbędne po 
wakacjach.Na nowym etapie Ŝycia Ŝyczymy Wam 
kochane sześciolatki samych sukcesów w klasie 
pierwszej. 

 
tradycyjny wpis na pamiątkowy liść 

 
6-cio latkowie z upominkami   
Wychowawcy Przedszkola w Słońsku 

WYNIKI SPRAWDZIANU 
 I EGZAMINÓW  

Uczniowie klas szóstych w dniu 12 kwietnia 
2007r. przystawili do rozwiązywania zadań 
zamieszczonych w arkuszach zatytułowanych 
 „W szkole”. Test składał się z 26 zadań. 
Uczniowie klasy VI a i VI b osiągnęli bardzo 
wysoki wynik – średnia. 27,60 pkt, który 
przyczynił się do zdobycia 1 miejsca wśród gmin 
naszego powiatu. 

RównieŜ uczniowie gimnazjum przystąpili 
do egzaminu w 24 i 25 kwietnia 2007r. 
Rozwiązywali zadania w pierwszym dniu z części 
humanistycznej, a w drugim matematyczno-
przyrodniczej. Wyniki osiągnięte przez uczniów 
klas gimnazjalnych są dobre. Sprawność testowa 
z obu części egzaminu wyniosła powyŜej 51 %. 
Porównując osiągnięcia uczniów w bieŜącym roku 
z osiągnięciami w sprawdzianie nastąpił 12 % 
wzrost prawidłowo rozwiązanych zadań. 
Wszystkim uczniom gratulujemy osiągniętych 

wyników i Ŝyczymy dalszych sukcesów. 
 

Dyrekcja Zespołu Szkół w Słońsku 
WSPANIAŁA NAGRODA  

Od początku działalności Celowego Związku 
Gmin CZG - 12 jako Szkoła Podstawowa  
w Lemierzycach jesteśmy aktywnym 
uczestnikiem akcji edukacyjno-konkursowej 
„Zielona szkoła, zielone przedszkole". Głównym 
celem konkursu jest kształtowanie wśród młodego 
pokolenia postaw pro środowiskowych poprzez 
konsekwentne przekonywanie dzieci do selektywnej 

zbiórki odpadów oraz promowanie recyklingu. 
Konsekwencją tych działań jest zmiana 
konsumenckiego, nie ekologicznego stylu Ŝycia 
na bardziej świadomy i przyjazny dla naszego 
środowiska. W tegorocznej, juŜ X edycji 
wywalczyliśmy pierwsze miejsce. 

Od trzech lat w naszej szkole sprawami 
związanymi z ekologią, konkursem CZG - 12 
zajmował się pan Paweł Rykała, to dzięki niemu 
 i oczywiście zaangaŜowaniu uczniów mogliśmy 
tak wiele osiągnąć. Potrafił on przeprowadzić 
wszystkie wymagane przez konkurs działania  
w taki sposób, aby dzieci chętnie brały w nich 
udział. Efektywna zbiórka surowców wtórnych to 
przecieŜ tylko jeden z elementów konkursu. 

W konkursie aktywny udział brało 23 
uczniów naszej szkoły. To dzięki ich 
zaangaŜowaniu i pracy ( często takŜe ich rodziców) 
zdobyliśmy pierwsze miejsce w kategorii szkół 
liczących do 100 uczniów. Nagrodą było 2 tyś. 
złotych, które decyzją Rady Pedagogicznej 
przeznaczyliśmy na wycieczkę, w której wzięli 
udział zaangaŜowani uczniowie i ich opiekunowie. 
Indywidualną nagrodę i tytuł „Królowej baterii" 
zdobyła Justyna Sypniewicz. Dla niej nagrodą był 
aparat cyfrowy. Gratulujemy! 

 

 
nagrodzone dzieci w Dziwnowie  

 
TuŜ po zakończeniu roku szkolnego, 26 

czerwca pojechaliśmy do Dziwnowa. Mimo 
niesprzyjających prognoz mieliśmy wspaniałą 
słoneczną pogodę. Mogliśmy się wykąpać  
w morzu (niektóre dzieci były nad morzem 
pierwszy raz), pospacerować po plaŜy, po mieście. 
Świadomość, Ŝe wyjazd był nagrodą za pracę 
wzmocniła jeszcze wraŜenia, a juŜ z całą 
pewnością była zachętą do jeszcze większego 
zaangaŜowania. Wszyscy zgodnie zaoferowali się, 
Ŝe w przyszłym roku szkolnym będziemy 
kontynuować naszą przygodę z CZG - 12.  

Krystyna Jasinowska 
 

WRÓCILI ŚMY Z SULĘCINA JAKO 
ZWYCI ĘZCY! 

 
W kategorii Przedszkola do 100 dzieci 

uzyskaliśmy najlepszy wynik punktowy-780 pkt.  
i zdobyliśmy I-miejsce, oraz nagrodę finansową  
w wysokości 1500zł dla Przedszkola. 

WyróŜnieni równieŜ zostali nasi liderzy  
w zbieraniu materiałów odpadowych Jakub 
Stępień i Hanna Pilczuk. 

Animatorem tegorocznej akcji w Przedszkolu 
była pani Beata Cholewicka, która została równieŜ 
wyróŜniona za aktywny udział w podnoszeniu 
świadomości ekologicznej młodego pokolenia. 
Gratulacje! śyczymy dalszych sukcesów. 
 

Wychowawcy Przedszkola w Słońsku 
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    KOŚCIÓŁ PARAFII 
RZYMSKOKATOLICKIEJ    
    POD WEZWANIEM    
        MATKI BOśEJ 
CZĘSTOCHOWSKIEJ  
       W SŁOŃSKU 

Budowę dzisiejszego Kościoła Parafialnego 
p.w. Matki BoŜej Częstochowskiej w Słońsku 
rozpoczęto w 1480 roku, a wyświęcono w roku 
1508 jako kościół zakonu Joannitów ze Słońska . 
Zworniki wskazują rok 1522 jako rok ukończenia 
budowy sklepienia. Po poŜarze kościoła, w łatach 
1814 - 1817 odbudowano pod kierunkiem Karla 
Friedricha Schinkla dach i zwieńczenie wieŜy.  
W 1925 roku odrestaurowano w znacznym 
stopniu kościół oraz odnowiono malowidła na 
sklepieniu. Dla upamiętnienia rycerzy joannickich 
poległych w I wojnie światowej okna kościoła 
zostały w roku 1930 ozdobione ich rodowymi 
herbami. 

Konserwację kościoła od roku 1994 
zawdzięcza Parafia wsparciu donatorów: 

• Renesansowy ołtarz alabastrowy : 
Wojewódzki Konserwator Zabytków w Gorzowie 
Wielkopolskim, Parafia Słońsk rodziny Joannitów, 

 
odnowiony element ołtarza 

• Prace zabezpieczające w obrębie wieŜy : 
Urząd Gminy Słońsk, Fundacja Kościelna, koło 
byłych mieszkańców Słońska, Parafia Słońsk 

• Remont konstrukcji dachowej i wykonanie 
nowego pokrycia dachu: Rząd Niemiecki - 
Ministerstwo Spraw Wewnętrznych 

• Wzmocnienie wysklepek sklepienia  
i konserwacja malowideł sklepienia nad 
prezbiterium : 
Rząd Niemiecki na wniosek Pełnomocnika Rządu 
Federalnego ds. Kultury i Mediów, Parafia Słońsk 

 
sklepienie i belka tęczowa 

• Konserwacja i uruchomienie zegara na 
wieŜy: Parafia Słońsk, Urząd Gminy Słońsk 

• Konserwacja belki łuku tęczowego wraz  
z krucyfiksem oraz barokowej ambony z czarnego 
marmuru : 
Wojewódzki Konserwator Zabytków w Gorzowie 
Wielkopolskim, Parafia Słońsk, rodziny 

Joannitów, koło byłych mieszkańców Słońska, 
sponsorzy prywatni 

 
ambona po renowacji  

• Konserwacja i zabezpieczenie przeszkleniem 
ochronnym witraŜy z herbami Joannitów: 
Fundacja Rudolfa-Augusta Oetkera, liczne rodziny 
Joannitów, sponsorzy prywatni (zdjęcie poniŜej) 

• Konserwacja malowideł na sklepieniu nawy 
głównej: 
Fundacja Richarda i Idy Kaselowsky, Rząd 
Niemiecki na wniosek Pełnomocnika Rządu 
Federalnego ds. Kultury i Mediów, Parafia Słońsk 

 
• Inwentaryzacja, oczyszczenie i naprawa 
organów (I etap ): Fundacja-Czas Ebelin i Gerd 
Bucerius, Parafia Słońsk 

Dziękujemy wszystkim, którzy wspierali 
konserwację tego Kościoła i będziemy 
wdzięczni za dalszą pomoc finansową. 

Parafia Rzymskokatolicka pod wezwaniem Matki 
BoŜej Częstochowskiej Berlińsko-Brandenbur- 

skie Stowarzyszenie Zakonu Joannitów 

KOLEJNA PARAFIALNA 
INWESTYCJA   

 
nowy chodnik i ogrodzenie przy plebani  

w Słońsku 

 
nowy płot otaczający kapliczkę Matki BoŜej 

fot. Wojciech Zimmerman 

Z śYCIA PARAFII  
 

PARAFIA 
LEMIERZYCE 

 

„KRÓTKO O TYM 
CO RADOSNĄ 

TAJEMNIC Ą JEST” 
 

„Tajemnica to i cud zarazem, gdy Bóg Ŝywy 
 i prawdziwy w pokornej postaci 
Eucharystycznego chleba zstępuje z nieba, by na 
ołtarzu ofiarnym pokarmem stać się dla serc 
ludzkich aby biły miłością oŜywione gdyŜ jej 
symbolem są i po to stworzone”.  

W tej tajemnicy Boga obecnego  
w Eucharystii uczestniczyły dzieci klasy  
2 w Lemierzycach ostatnią niedzielę maja.  
W skupieniu i zadumie 24 małe serduszka 
ubogacił i uświęcił Jezus napełniając radością 
wyraŜoną w modlitwie mówionej i śpiewanej 
podczas Mszy pierwszokomunijnej.  

Tę piękną uroczystość pierwszy raz 
przeŜywaliśmy razem choć nie bez nuty smutku, 
którego powodem była nieobecność fizyczna 
Marcinka Rykały. Odszedł do Pana tuŜ przed 
swoją pierwszą Komunią św. 

Wiedzieliśmy jednak, Ŝe jest z nami choć  
w inny sposób i wiedzieli o tym takŜe rodzice 
Marcinka, którzy mimo wielkiego bólu z powodu 
utraty dziecka byli obecni na uroczystości. Za tę 
obecność potrzebną, takŜe dla umocnienia wiary 
 i miłości nas wszystkich pragnę serdecznie 
jeszcze raz państwu Beacie i Krzysztofowi 
podziękować. Dziękuję mamom dzieci 
pierwszokomunijnych za piękny i wzruszający 
gest uczyniony podczas dziękczynienia. Biały 
tydzień rozpoczął się pogrzebem Marcinka – 
wszyscy byliśmy razem i mam nadzieję, Ŝe nadal 
będziemy w modlitwie i przy ołtarzu, razem  
z Jezusem, który modlił się: 

 
„Ojcze spraw, aby byli jedno ….” 

 
Jedność Kościoła zgromadzonego wokół 

Eucharystii i kroczącego za Chrystusem 
przeŜywaliśmy w szczególny sposób  
w Uroczystość BoŜego Ciała. Dziękuję 
wszystkim, którzy pomogli mi i wszystkim 
uczestnikom Uroczystości - swoją postawą, 
modlitwą i zaangaŜowaniem - przeŜyć po raz 
pierwszy ten dzień jedności Kościoła w naszej 
Parafii.  

29 czerwca uczciliśmy patronów kościoła  
w Lemierzycach – św. Piotra i Pawła. Uroczystej 
Mszy odpustowej przy obecności 14 kapłanów 
 z dekanatu Kostrzyn przewodniczył i słowo BoŜe 
wygłosił ks. Andrzej Tarabuła, pracujący  
w Kostrzynie w Parafii Najświętszej Maryi Panny 
Matki Kościoła. Dziękuję grupie parafian 
(dorosłym, młodzieŜy i dzieciom), która nie 
szczędziła trudu i wysiłku w przygotowaniu 
świątyni, terenu wokół świątyni jak i posiłku na 
plebani.  

Dziękuję za obecność równieŜ 
przedstawicielom kościołów filialnych  
z Głuchowa i Ownic oraz tym z mieszkańców 
Lemierzyc, którym postacie Piotra i Pawła oraz 
ich modlitwa wstawiennicza nie jest obca a mając 
moŜliwość ubogacili uroczystość swoją modlitwą 
i obecnością.                              

      Ks.Grzegorz 
 

fotorelacja z opisanych  
powyŜej wydarzeń na str. 16 
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ciąg dalszy ze str. 15 
KOMUNIA ŚWIĘTA  

W PARAFII LEMIERZYCE 

 
ojcowskie błogosławieństwo 

 
dzieci komunijne przed kościołem 

 
ksiądz Grzegorz z bohaterami dnia  

BOśE CIAŁO  

 
uczestnicy uroczystości  

 
moment sypania kwiatów przez dzieci komunijne 

UROCZYSTOŚCI ODPUSTOWE 

 
rozpoczęcie procesji 

 
wyprowadzenie obrazu 

 Matki Boskiej Częstochowskiej 

Z śYCIA PARAFII  
SŁOŃSK 

 
Dnia 03.06.07r o godzinie 1000 
odbyła się uroczystość I Komunii 

św. w Kościele parafialnym p.w. Matki BoŜej 
Częstochowskiej.  

Komunię św. przyjęło 11- dziewczynek i 13- 
chłopców. Ta piękna uroczystość przyjęcia Ciała 
Chrystusa do serc naszych pociech długo 
pozostanie w naszej pamięci. Jest to moment 
szczególny dla nas rodziców. Uroczystość ta 
pomogła nam zrozumieć, jak wiele zawdzięczamy 
Kościołowi, który od momentu narodzin dzieci 
wspiera nas pomocą w ich wychowaniu poprzez 
modlitwę i Słowo BoŜe.  

My rodzice serdecznie dziękujemy  
Proboszczowi księdzu Józefowi Drozd oraz 
księdzu Józefowi Bagińskiemu za modlitwę  
i udzielenie I Komunii św. naszym dzieciom. 
Prosimy jednocześnie o dalszą troskę i rozwój 
duchowy naszych pociech. Dziękujemy Panu 
Organiście za muzyczną oprawę Mszy św. 
Dziękujemy wychowawcy i nauczycielom za trud 
 i poświęcenie w wychowaniu najmłodszego 
pokolenia.  

Rodzinom, chrzestnym i wszystkim 
parafianom dziękujemy za modlitwę i prosimy  
o wsparcie by swym przykładem wskazywali im 
dalszą drogę, aby wyrosły na dobrych i mądrych 
ludzi.  

 
modlitwa powszechna w wykonaniu dzieci  

 
radosne przeŜywanie uroczystości 

 
podziękowania rodziców dla  

Proboszcza księdza Józefa Drozda 

 
młodzi parafianie po uroczystości na placu  

przed kościołem 
Rodzice dzieci komunijnych 

 

MUZYCZNE NIEZAPOMNIANE 
PRZEśYCIE 

Było to sobotę, 30 czerwca 2007r.  
o godzinie 1600.w Kościele Parafialnym 
 w Słońsku, miał miejsce KONCERT 
KAMERALNY. 

 
(od lewej) pani Maria Zygmaniak-Lesiak, pan 

Łukasz Kokoszko i pan Andrzej Janusz 
Nasza świątynia w Słońsku, kolejny juŜ raz 

wypełniła się muzyką powaŜną. W beneficyjnym 
koncercie, który zorganizowali: Ksiądz Proboszcz 
Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Matki BoŜej 
Częstochowskiej w Słońsku;  

ciąg dalszy na str. 1 
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dokończenie ze str. 16 
Zakon Joannitów Prowincji Brandenburskiej; 
Koło Przyjaciół Sztuki i Pielęgnacji Zabytków na 
dworze  Sieversdorf k. Frankfurtu n. Odrą oraz 
Towarzystwo Przyjaciół Słońska Unitis Viribus, 
gościliśmy wykonawców z Wrocławia:  
Maria Zygmaniak-Lesiak - sopran 
 Małgorzata Lesiak - sopran 
 Andrzej Janusz – instr. klawiszowy 
 Łukasz Kokoszko – gitara 
oraz Ks. Jan Bagiński – obój, prowadzenie 

 
pani Małgorzata Lesiak 

Na początku usłyszeliśmy utwór J. S. Bacha 
"Ich hatte viel Bekummerniss" – miałem wiele 
trosk, kłopotów. Kolejne jednak prezentacje 
muzyczne pozwoliły zapomnieć o codziennych 
problemach i doświadczyć tego co piękne, 
wyraŜone w muzyce religijnej, operowej 
 i Jazzowej.   

 
ksiądz Jan Bagiński (z prawej) w duecie 

 z panem Łukaszem Kokoszko 
To było wspaniałe przeŜycie estetyczno – 

duchowe. Dziękujemy wykonawcom za piękne 
muzykowanie. Gratulujemy organizatorom tego 
cyklicznego juŜ koncertu beneficyjnego, który 
miał na celu wsparcie prac renowacyjnych 
kościoła parafialnego w Słońsku. Dla dość licznie 
zebranych uczestników koncertu, równieŜ zza 
granicy, udostępniona była Wystawa Pamiątek 
Regionalnych TPS „Unitis Viribus” oraz słodki 
poczęstunek. 

 
słowa podziękowania i kwiaty od melomana 

Harcerze 

UROCZYSTE OBCHODY 
DZIESIĘCIOLECIA POBYTU PAPIE śA 

W GORZOWIE WIELKOPOLSKIM  

 
Jan Paweł II (źródło wikipedia) 

Zanim przystąpię do meritum to opiszę moje 
wspomnienie jakie wywarły na mojej osobie 
spotkania z Ojcem Świętym Janem Pawłem II. 
Przede wszystkim jestem wdzięczny Opatrzności 
BoŜej, Ŝe dane mi było Ŝyć w tym czasie, kiedy to 
ten wielki człowiek syn narodu polskiego był 
wśród nas a myślę Ŝe jego przesłanie Ŝyć będzie 
przez liczne wieki.  

Jego homille były pozbawione banalnych 
słów i zbędnego patosu. Jego przepiękna 
polszczyzna trafiała do najprostszych umysłów  
i wywarła ogromne znaczenie na narodach nie 
tylko Polski ale całej ziemi. Z Ojcem Świętym 
było mi dane spotkać się 2 razy w USA  
i Gorzowie Wlkp. Ze Stanów wspominam jak to 
społeczeństwo skandowało (DŜi. Pi. Tu. Big) Jan 
Paweł II Wielki. U nas w Polsce ten skrót pojawił 
się dopiero po latach a później nabierając 
rumieńców przekształcił się w „Jesteśmy 
pokoleniem Jana Pawła II”, natomiast w Gorzowie 
wspominam PapieŜa jako tryskającego humorem, 
 a najbardziej utkwiły mi w pamięci mniej więcej 
te słowa „Otrzymałem polecenie od Prymasa 
Tysiąclecia, jego eminencji Kardynała 
Wyszyńskiego, Ŝe muszę wprowadzić kościół w 
trzecie tysiąclecie.  

Aby sprostać temu zadaniu modlę się i Was 
proszę o modlitwą na klęczkach”. W moich 
oczach postać naszego papieŜa jawi się jako 
wybitna osobowość, osobowość numer1 tej ziemi.  

W tym miejscu chciałbym przystąpić do 
opisu uroczystości jaka przypadała na dzień  
2 czerwca 2007r. w Gorzowie Wlkp. Na 
uroczystość wybraliśmy się autokarem sprzed 
naszego kościoła, który był wypełniony po brzegi.  

Przywódcą duchowym był przewielebny 
Ksiądz Jan Bagiński, który oprócz tego pełnił 
funkcję reportera tej uroczystości. Spotkanie było 
odbiciem lustrzanym tym z pielgrzymki papieskiej 
sprzed 10-ciu laty. A gdy odtworzono głos 
naszego ukochanego PapieŜa to mimo woli ludzie 
rozglądali się czy czasami nie jest wśród nas 
 i myślę, Ŝe niedalecy byliśmy od prawdy bo 
PapieŜ nie fizycznie, ale duchowo naprawdę był 
wśród nas. Ja w to głęboko wierzę.  

Nad uroczystością pieczę miał Ksiądz 
Proboszcz z Parafii pw. Pierwszych Męczenników 
Polski. Natomiast głównym celebransem Mszy 
św. był jego Eminencja Ksiądz Kardynał Henryk 
Gulbinowicz. Wśród biskupów widziałem jego 
Ekscelencję: Księdza Biskupa Adama 
Dyczkowskiego, Księdza Biskupa Pawła Sochę 
oraz Księdza Biskupa Edwarda Dajczaka.  

Jego Eminencja Ksiądz Kardynał Henryk 
Gulbinowicz wygłosił przepiękne kazanie, a jak 
sam powiedział, Ŝe przeŜywa 57-lecie kapłaństwa 
a więc wiek sędziwy to wprawił nas w niemały 

podziw i zachwyt dla Jego talentu oratorskiego.  
W czasie Mszy Świętej nie liczyłem rozlicznych 
feletronów oraz chorągwi o tematyce religijnej 
natomiast policzyłem sztandary róŜnych 
stowarzyszeń związków, zrzeszeń i organizacji - 
było ich w sumie 24. Nie wymienię ich 
wszystkich lecz wspomnę trzy pierwsze a więc: 
Sztandar Policji, Harcerzy i StraŜaków. 

W czasie Mszy Świętej liczne delegacje 
 z podległych parafii z Diecezji Zielonogórsko–
Gorzowskiej składały dary upamiętniające pobyt 
PapieŜa w Gorzowie, a przy tej okazji włączyły 
się nasze władze samorządowe.  

Wśród delegacji parafialnych wręczających 
dary była pani Danuta Polak nasza katechetka oraz 
moja skromna osoba. Przed Mszą Świętą były 
występy róŜnych grup artystycznych, a oto one: 
Orkiestra Symfoniczna Filharmonii 
Zielonogórskiej im. T. Bairda, Chór Grodzkiego 
Domu Kultury „Cantabile” z Gorzowa Wlkp., 
Chór Stowarzyszenia Cantemus Domino przy 
Parafii Najświętszego Zbawiciela w Zielonej 
Górze, Chór Stowarzyszenia Muzycznego 
Adoramus, Lubuski Zespół Pieśni i Tańca – 
RCAK, Zespół Tańca Ludowego „Mali 
Gorzowiacy”- MDK, Schole z dekanatów 
gorzowskich, Aktorzy Teatru im. J. Osterwy  
w Gorzowie Wlkp. i Lubuskiego Teatru im. Leona 
Kruczkowskiego w Zielonej Górze.  

 Uroczystość aczkolwiek mniej liczna 
tym niemniej podobna do tej sprzed 10-ciu laty, 
do tego stopnia, Ŝe niemal namacalnie odczuwało 
się naszego ukochanego PapieŜa Jana Pawła II.  

Zygmunt Kaczmarek 
FOTOCIEKAWOSTKA 

„Kamienny las” nabiera kształtów... 
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DZIEŃ RODZINY W GŁUCHOWIE  
17 czerwca 2007 r. na boisku Klubu 

Sportowego „Iskra” w Głuchowie odbył się 
„DZIEŃ RODZINY" organizowany przez Szkołę 
Podstawową w Budzigniewie, przy współpracy 
 z Urzędem Gminy w Słońsku, Sołectwem 
Głuchowo i Ochotniczej StraŜy PoŜarnej  
w Głuchowie. 

Ideą tego dnia jest dobra zabawa całych 
rodzin i wspólne spędzenie wolnego czasu. 
Impreza rozpoczęła się od powitania 
zaproszonych gości. Swoją obecnością zaszczycili 
nas: Wice Starosta Powiatu Sulęcińskiego pan 
Dariusz Ejchart, Wójt Gminy Słońsk pan Janusz 
Krzyśków, Zastępca Wójta pan Leszek Gramsa, 
Przewodnicząca Rady Gminy w Słońsku pani 
Lilla Burkiewicz, Przewodniczący Rady Powiatu 
pan Bronisław Krych, Radny Powiatu pan Dariusz 
Czarny, radni gminy dyrektor SP  
w Lemierzycach pani Krystyna Jasinowska, 
pracownicy Urzędu Gminy w Słońsku, sponsorzy. 

Po powitaniu rozpoczęły się występy 
artystyczne dziatwy szkolnej oraz zespołów 
„JAMAJKA GIRLS" z Jamna i „HAPPY 
SEYEN” z Głuchowa. Sceniczne popisy 
publiczność nagrodziła gromkimi brawami. 

Po części artystycznej Wójt Gminy pan 
Janusz Krzyśków wręczył pamiątkowy puchar dla 
sędziego Pana Zenona Kurasika za tysięczny 
mecz. Chwilę później miłośnicy sportu mogli 
obejrzeć mecz rozgrywany pomiędzy druŜynami 
K. S. „Iskra” Głuchowo - „Zieloni” Lubiechnia. 
Mecz zakończył się zwycięstwem gospodarzy 7:2. 
W przerwie meczu licytowano tort, którego 
sponsorem była Pani Kazimiera Niemyt - sołtys 
wsi Budzigniew. Tradycyjnie właścicielem 
słodkości był Wójt Gminy w Słońsku pan Janusz 
Krzyśków. 

Dzieci mogły sprawdzić się w konkurencjach 
sportowych typu: skoki na skakance, rzut 
piłeczkami do kosza, odbijanie piłeczki itp. 
Zorganizowano równieŜ konkurs plastyczny. 
Najlepszym uczestnikom konkurencji wręczono 
nagrody. 

Największą radość sprawiły dla 
„malusińskich” zabawy na dmuchanych zamkach. 
Ale to nie wszystko co czekało na dzieci. 
Kiełbaski, ciasto, napoje, słodycze, lody równieŜ 
cieszyły się duŜym zainteresowaniem,  
a zorganizowana przez rodziców i straŜaków 
loteria fantowa przysporzyła wiele radości, gdyŜ 
do domu moŜna było wrócić z workiem zboŜa, 
królikiem, kurą. 

W czasie trwania festynu degustowano się 
ciastem domowego wypieku, kawą, herbatą. Po 
głównych atrakcjach dnia dzieci bawiły się przy 
muzyce do godz. 20.00. Nie był to jednak koniec 
dnia bo po zabawie dla dzieci rozpoczęła się 
zabawa taneczna dla dorosłych. 

Ta udana impreza moŜliwa była dzięki 
licznym sponsorom. Za wsparcie rzeczowe 
 i finansowe na naszą wdzięczność zasługują: 

Urząd Gminy w Słońsku, Wójt Gminy 
Słońsk pan Janusz Krzyśków, Komisja d\s 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  
w Słońsku, GOPS w Słońsku, Gabryjela 
 i Karol Sombert, Franciszek Jamniuk, 
Daunexpol Sp zoo- Słońsk, Hurtownia 
Napojów -Słońsk, Kazimierz Sozański, 
Stanisław Graczyk, Krzysztof Sobieraj-Zakład 
Przetwórstwa Mięsnego Krzeszyce, GS  
„S CH"- Słońsk, Stanisław Piecuch, Kazimiera 
Niemyt, Sołectwa: Budzigniew, Grodzisk, 
Polne, Jamno, Głuchowo,Lemierzycko. 

Gorące podziękowania kierujemy dla 
zaangaŜowanych rodziców, sportowców, 
straŜaków, a szczególnie sołtysowi wsi 
Głuchowo panu Marianowi Banasikowi 
Dziękujemy wszystkim anonimowym 
darczyńcom za ofiarowanie atrakcyjnych fantów 
na loterię. 

Bez Waszej pomocy nie udałoby się 
zorganizować tej wspaniałej zabawy, która juŜ na 
dobre weszła do tradycji naszej szkoły. 

 
fotorelacja 

 

 
otwarcie imprezy przez Dyrektora Szkoły  

w Budzigniewie panią Dorotę Straszewską 
 i Wójta pana Janusza Krzyśków 

 
Ŝywe nagrody w loterii fantowej 

 
występ młodych artystek 

 
„gwiazda” w wykonaniu solistki 

 zespołu Jamaika Girls 

 
gratulacje samorządowców Gminy Słońsk dla 

pana Zenona Kurasika (w środku) za sędziowanie 
1000 meczu w swojej karierze 

 
gratulacje trenera K.S. Iskra Głuchowo pana 
Mirosława Polaka dla pana Zenona Kurasika 

 
drobny upominek w postaci sprzętu sportowego 
dla p.o. kapitana K.S. Iskry Głuchowo kolegi 

Macina Glapy i gratulacje  
od władz samorządowych za awans zespołu do 

rozgrywek A-klasy  

 
doroŜka konna - jedna z atrakcji podczas festynu 

 
jedna ze stacji sprawnościowych 

ciąg dalszy na str. 19 
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„słodki bohater” licytacji pan Janusz Krzyśków  

ze swoją wygraną 

 
loteria fantowa 

 
jedna z dmuchanych atrakcji dla najmłodszych 

Organizatorzy 
 
 

DZIEŃ DZIECKA W NASZEJ SZKOLE 
 
 

W ramach działań profilaktycznych  
w Zespole Szkół w Słońsku w II semestrze tego 
roku szkolnego odbyły się konkursy plastyczne 
m.in. na temat: 
1. „Stop narkotykom” 
2. „HIV/AIDS – dŜuma XXI wieku” 
3. „Projekt na mundurek szkolny” 
Komisja miała nie lada problem, poziom 
przystępujących do konkursu (a było ich łącznie 
87), był bardzo wysoki. Wszystkich uczestników 
w/w konkursów nagrodzono gromkimi brawami  
w czasie uroczystego apelu, który nie bez 
przyczyny odbył się 1 czerwca, a więc w Dniu 
Dziecka. 

Z tej okazji pedagog szkolny pani Barbara 
Lula w imieniu Dyrekcji Szkoły i grona 
pedagogicznego zadedykowała wszystkim 
dzieciom i młodzieŜy wiersz Marii Terlikowskiej 
„Czego Wam Ŝyczyć?”, a brzmiał on tak :  

Czego wam Ŝyczyć? 
Czego Ŝyczyć dzieciom w Dniu Dziecka? 
Czarnych kotów na białych przypieckach. 

Burych kotów a moŜe i białych... 
Byle były. 

I byle mruczały 
śyczę takŜe wam niskich okien 

ze słonecznym, zielonym widokiem. 
A nad oknem - gałęzi kasztana, 

Ŝeby kos miał gdzie śpiewać od rana. 
śyczę rzeki i piasku przy rzece, 
na wspaniałe; piaskowe fortece, 
i poziomek w leśnych kotlinach, 

drzew, na które dobrze się wspinać. 
śyczę takŜe wam koca, nie-koca, 

który sny wam przynosi po nocach. 
Taki koc spełnia wszystkie Ŝyczenia: 

to się w okręt, to w wyspę przemienia... 
Bywa teŜ latającym dywanem, 

by się znowu stać kocem nad ranem. 
I co jeszcze? 

JuŜ chyba niewiele: 
Śmiechu w domu. 

I losów w niedzielę. 
I przyjaciół najlepszych na świecie. 

I wszystkiego, wszystkiego, co chcecie. 
 

 

Pani pedagog podziękowała wszystkim 
uczniom szkoły podstawowej i gimnazjum za 
udział i zaangaŜowanie w konkursach  
i przedstawiła zwycięzców. Byli to: 

 

Konkurs plastyczny „Stop narkotykom” 
Kategoria IV-VI szkoły podstawowej 

I miejsce Agnieszka Malarek – Va 
II miejsce Sylwia Korolewicz – VIa  
III miejsce Daria Rurarz – Va 
Kategoria klas I-III gimnazjum 
I miejsce Ewa Lis – III d 
II miejsce Robert Sadłowski – III b 
III miejsce Dariusz Wolny – I b 

wyróŜnienia: 
Monika Lech- I b, Kamil SkarbieŜ – I c. 
 

Konkurs plastyczny „HIV/AIDS 
 – dŜuma XXI wieku” 

Kategoria klas I – III gimnazjum 
I miejsce Krzysztof Lula – II c 
II miejsce Emilia Michalak – II b 
III miejsce Barbara Chruszcz – I b 
 

Konkurs plastyczny 
„Projekt na mundurek szkolny” 

Kategoria klas IV-VI szkoły podstawowej 
I miejsce Sylwia Korolewicz – VIa  

wyróŜnienia: 
Aleksandra Nowak – V a  
Paulina Sozańska – IV a  

Kategoria klas I-III gimnazjum 
I miejsce Magda Gwizdek – I b 
wyróŜnienia: 
Emilia Michalak – II b 
Ewelina Pater – II b 

Patronat honorowy nad konkursem 
sprawował Wicewójt Gminy Słońsk – p. Leszek 
Gramsa – przewodniczący GK ds. PiRPAi N.  
 Na zakończenie apelu pani pedagog zaprosiła 
wszystkich uczniów do uczestnictwa  
w następnych edycjach konkursów plastycznych. 
W imieniu dyrekcji szkoły i grona 
pedagogicznego pani pedagog wyraziła 
przekonanie, Ŝe kaŜdy konkurs podnosi nie tylko 
umiejętności plastyczne i pozwala się w nich 
sprawdzić, ale przede wszystkim podnosi wiedzę, 
zmienia postawę w stosunku do problemów 
społecznych podejmowanych poprzez tematy 
konkursów, a ponadto rozwija zainteresowania 
uczniów.  

Po apelu na szkolnym boisku odbył się mecz 
piłki noŜnej nauczyciele – uczniowie. Walka była 
zacięta i ostatecznie druŜyna nauczycieli 
(wspomagana przez kilku uczniów) wygrała 6:1. 
Za udział w meczu i zaangaŜowanie wszystkim 
serdecznie dziękujemy.  

POśEGNANIE „ZŁOTEJ RYBKI” 

 
ostatnie przed wakacjami spotkanie „Złotej rybki” 

z prawej koordynator pani Barbara Lula 
Dnia 12 czerwca 2007r na terenie 

Przedszkola Samorządowego odbyło się uroczyste 
zakończenie zajęć Świetlicy Socjoterapeutycznej 
„Złota Rybka”, w którym uczestniczyło 50 dzieci, 
wychowawcy prowadzący zajęcia: pani Jolanta 
Matkowska, pani ElŜbieta Stępień, pani BoŜena 
Ilnicka, pani Małgorzata Waliłko, pani Mirosława 
Lipień oraz zaproszeni goście: pan Leszek Gramsa 
– wicewójt Gminy Słońsk, pani ElŜbieta Sieracka 
– Inspektor Oświaty w Urzędzie Gminy Słońsk,  
pani Irena Blicharska – Kierownik Gminnej 
Opieki Społecznej Słońsk, pani Łucja Podwika – 
Sekretarz GKRPAiN, pan Wojciech Zimmerman 
– gazeta „Aktualności Gminy Słońsk”, pani 
Danuta Gramsa – wicedyrektor Zespołu Szkół  
w Słońsku oraz pisząca to sprawozdanie ze 
spotkania. 

 
punkt szybkiego grillowania 

Pogoda dopisywała, humory były świetne, 
samodzielnie upieczone kiełbaski smakowały 
wyśmienicie. Pani Barbara Lula – pedagog 
szkolny – serdecznie podziękowała sponsorom: 
państwu Agnieszce i Leszkowi Lemieszko – 
warzywniak, panu Leszkowi Dubik – Firma 
„Traper” – hurtownia – spoŜywczo – 
przemysłowa, panu Stanisławowi Błauciak – 
hurtownia – import – eksport oraz Gminnej 
Komisji ds. Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i Narkotykowych za 
pomoc w zorganizowaniu tej wspaniałej imprezy.  

 
pamiątkowa słodka czekolada na wakacje 
Na zakończenie spotkania głos zabrała 

pisząca te słowa pedagog szkolny Barbara Lula, 
która Ŝyczyła wszystkim uczniom udanych, 
pogodnych i bezpiecznych wakacji oraz miłego 
powrotu do szkoły.                  mgr Barbara Lula  
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DRODZY UCZNIOWIE. 
Rozpoczął się długo oczekiwany przez 

Was okres letniego wypoczynku. W związku 
z tym Samorząd Gminy Słońsk Ŝyczy Wam, 
aktywnego wypoczynku, wspaniałej pogody, 
doładowania akumulatorów do pracy w roku 

szkolnym 2007/2008r.  
Niech te wakacje będą dla Was pełne 

wraŜeń, uśmiechu i radości, z zachowaniem 
zasad bezpieczeństwa na drogach w lesie  

i nad wodą.  
Do zobaczenia we wrześniu. 

 
Wójt Gminy Słońsk Janusz Krzyśków  

Przewodnicząca Rady Gminy  
Lilla Burkiewicz 

Zastępca Wójta Leszek Gramsa 
WAśNY KOMUNIKAT!!!  

Szanowni mieszkańcy Gminy Słońsk! 
Droga MłodzieŜy! 

Zwracam się do Was z apelem 
 o poszanowanie obiektów i miejsc które 
oddaliśmy Wam w uŜytkowanie tj. kompleks 
boisk sportowych, miejsce rekreacji i wypoczynku 
przy fontannie w Parku Wiejskim, nowy obiekt 
Sali Wiejskiej przy ulicy Prakowej. 

Samorząd Gminy nie szczędzi ani wysiłku, 
ani pieniędzy, aby poprawić Wam ofertę 
spędzania wolnego czasu, jednak ogarnia nas 
przeraŜenie obserwując to co się dzieje na tych 
obiektach i podczas imprez kulturalnych. 

Droga MłodzieŜy.  
Zwracam się do Was z ostrzeŜeniem. JeŜeli 

Wasze zachowanie, takie, jakie obserwujemy na 
ostatnich imprezach nie ulegnie poprawie, to 
będziemy zmuszeni do podjęcia decyzji 
zakazującej organizowania zabaw i dyskotek.  

Dewastacja, która wystąpiła na boiskach 
sportowych zmusza nas niestety do zamknięcia 
części obiektu. Nowo oddana do uŜytku fontanna 
w parku wiejskim wybudowana z pieniędzy 
sponsora i budŜetu gminy stała się miejscem na 
„odpady komunalne”. 

Szanowni Państwo.  
JeŜeli część z naszego społeczeństwa nie 

potrafi korzystać w sposób kulturalny z miejsc 
poŜytku publicznego, to przynajmniej nie 
pozwólmy na niszczenie tych obiektów  
w świadomy sposób. Nie moŜemy stać biernie  
i pozwalać na „głupią” nie słuŜącą niczemu 
dewastację. Licznie odwiedzający naszą gminę 
goście, podziwiają to co się robi i wysoko oceniają 
starania samorządu dbającego o podniesienie 
estetyki naszych miejscowości.  

Apeluję do „młodych gniewnych”  
o kulturalne zachowanie na imprezach 
środowiskowych i poszanowanie pracy ludzi, 
którzy wkładają duŜy wysiłek, aby nasza gmina 
wyglądała coraz piękniej i nowocześniej.  

Przewodnicząca Rady Gminy 
 Lilla Burkiewicz 

MAUZOLEUM W SŁO ŃSKU? 

 
zapoznanie gości z historią Muzeum przez 

kustosza pana BłaŜeja Kaczmarka 
Poziom przygotowywanych od lata prze 

Urząd Gminy i organizacje wspierające 
organizowanie uroczystości historycznych 
obchodzonych w naszej gminie umoŜliwiły na 
zorganizowanie wizyty dyrektorów i kierowników 
wydziałów wojewódzkich z terenu całej Polski 
zajmujących się sprawami obywatelskimi  
i ochroną miejsc pamięci narodowej.  

 
rozmowa Wójta pana Janusza Krzyśków z panem 

Jackiem Dąbrowskim przedstawicielem  
ROPWiM z Warszawy 

Dnia 30 maja br. gościliśmy w Słońsku 
delegację blisko 40 osób, które oprócz spotkania  
i rozmów z Wójtem Gminy Słońsk panem 
Januszem Krzyśków miały moŜliwość dzięki 
uprzejmości opiekuna muzeum pomordowanych 
w obozie pana BłaŜeja Kaczmarka zapoznania się 
z historią Muzeum Martyrologii i cmentarza ofiar 
Obozu Sonnenburg. Wśród gości znajdowali się 
m.in. Dyrektor Biura Lubuskiego Urzędu 
Wojewódzkiego Wydziału Spraw Obywatelskich 
 i Cudzoziemców pan Tomasz Kozłowski oraz pan 
Jacek Dąborwski Naczelnik Wydziału Krajowego 
ROPWiM, przedstawiciel Sekretarza Rady 
Ochrony Pamięci Walk i Męczeństwa pana 
Andrzeja Przewoźnika, który po zapoznaniu się 
 z przygotowaną juŜ przez Urząd Gminy 
dokumentacją nowego muzeum, pomnika i placu 
wyraził daleko idące poparcie dla stworzenia  
w Słońsku Wojewódzkiego Mauzoleum Pamięci 
Ofiar II wojny światowej.  

 

 
goście przed płytą i wejściem na cmentarz ofiar 

Obozu Sonnneburg 

 
uczestnicy warsztatów przed płytą upamiętniającą 

ofiary Obozu Sonnenburg 

 
dyskusja nad estetykę i funkcjonalnością 

cmentarza 

 
podsumowanie wraŜeń z wizyty dyrektora LUW 

pana Tomasza Kozłowskiego (w środku )  
w rozmowie z Wójtem Gminy  
panem Januszem Krzyśków 

Redaktor Naczelny Leszek Gramsa 
 

MAURYCJADA 2007 

 
korowód ulicami Słońska (fot Jacek Engel) 
Wzorem lat ubiegłych, juŜ po raz czwarty 24 

czerwca br. roku odbyła się Maurycjada. Impreza, 
zorganizowana przez Towarzystwo Przyjaciół 
Słońska „Unitis Viribus” i Stowarzyszenie 
Dawnych Mieszkańców Ziemi Torzymskiej, 
została wznowiona na cześć Jana Maurycego von 
Nassau- Siegen- dawnego Mistrza Zakonu 
Joannitów w Słońsku. 

Zgodnie z programem, Maurycjada 
rozpoczęła się scenką powitania Wielkiego 
Mistrza. Po powitaniu przed kościołem w Słońsku 
odbyło się pasowanie giermka na rycerza, po 
czym nawiązując do zamiłowania księcia 
J.M.Nassau do zakładania parków i ogrodów 
posadzono trzy drzewka koło kościoła.  

ciąg dalszy na str. 21 
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dokończenie ze str. 20 
Stamtąd korowód przebierańców 

eskortowany przez policję i straŜaków 
(dziękujemy!) ruszył ulicami Słońska, by 
zatrzymać się na terenie dawnej chyŜy (przy ul. 
Rybackiej), gdzie mieszkańcy- wieśniacy wręczyli 
Maurycemu dary. Ostatnia scenka historyczna 
miała miejsce przy ruinach zamku Joannitów,  
a było to odczytanie w dwóch językach polskim  
i niemieckim, „przywileju” nadanego 
mieszkańcom Sonnenburga w roku 1653. Chronił 
on mieszkańców Sonnenburga przed samowolą 
urzędników zakonnych, tak, Ŝe mogli sami 
zarządzać miastem, a rolnikom zmniejszył 
pańszczyznę. 

Ponadto, od godziny 15 do 18 odbył się 
Jarmark Rycerski i występy. Wśród licznych 
atrakcji moŜna było obejrzeć występy chóru 
dziecięcego ze szkoły muzycznej w Angermude, 
turniej rycerski Bractwa Rycerzy Maltańskich ze 
Szczecina, pokaz tańców dworskich z nauką. Były 
teŜ zawody łucznicze, zabawy plebejskie m.in. 
okowita i narty Bolka, warsztaty wicia wianków, 
pisania gęsim piórem po pergaminie i czerpania 
papieru. 

Imprezę uświetniła występem orkiestra 
Ochotniczej StraŜy PoŜarnej z Ośna Lubuskiego. 

Licznie przybyli mieszkańcy Słońska oraz 
goście z Polski i z zagranicy mogli uraczyć się 
jadłem i napojami bezalkoholowymi. 

Rozegrał się teŜ finał konkursu wiedzy  
o Słońsku, w którym zawodnicy reprezentowali 
bardzo wyrównany poziom, dlatego były tylko 
pierwsze (Paweł Szaliński, Martyna Sozańska, 
Sobczak Sebastian, Kamila Komarnicka, Monika 
Komarnicka, Kamil Kowal i drugie miejsca 
(Monika Śliwi ńska i Asia Komarnicka). Wszyscy 
otrzymali dyplomy i nagrody ksiąŜkowe.  

Stowarzyszenia- Joannici Dzieło Pomocy 
oraz Johaniter Jugend przygotowały loterię 
fantową dla dzieci, w której kaŜde dziecko mogło 
wygrać maskotkę. 

Rozstrzygnięto teŜ konkurs na najlepsze 
przebranie. Tu komisja nagradzała najciekawsze 
stroje w dwóch kategoriach: przebranie bajkowe  
i historyczne. Zebrało się wtedy na Placu 
Zamkowym wielu rycerzy, wampir, wróŜki  
i czarownice, król, wiosna, lato, klaun, siostry 
piśmienne, muszkieterowie, cowboy, cyganka  
i wielu innych. Najciekawiej przebrani otrzymali 
równieŜ atrakcyjne nagrody oraz moŜliwość 
wyjazdu na basen Słowianka.  

 Stowarzyszenie Joannici Dzieło Pomocy 
w Słońsku serdecznie dziękuje wszystkim 
uczestnikom Maurycjady za wspólną zabawę,  
a Starostwu Powiatowemu w Sulęcinie za 
dofinansowanie       . Do zobaczenia za rok! 

Stowarzyszenia Joannici Dzieło Pomocy: 
 Edyta Gąsiorek, Urszula Szymczak 

 

EWANGELICKIE DNI KO ŚCIOŁA 
 W KOLONII 
W dniach od 5 do 10 

czerwca 2007 roku  
w Kolonii odbyły się 
Ewangelickie Dni 
Kościoła, w których udział 
wzięły setki tysięcy 
wiernych Kościoła Katolickiego. Podczas tej 
wspaniałej muzycznej imprezy moŜna było 
obejrzeć i wysłuchać wielu zespołów i chórów. 
 Stowarzyszenie Joannici Dzieło Pomocy ze 
Słońska równieŜ miało swoich reprezentantów  
w Kolonii: Urszulę Szymczak, Edytę Gęsiorek, 
Barbarę Gąsiorek, ElŜbietę Hewusz i Karolinę 

SkarbieŜ. Młodzi Joannici zajmowali się opieką 
nad dziećmi oraz pomocą medyczną.  
 Po wypełnieniu swoich obowiązków nasi 
przedstawiciele Stowarzyszenia zwiedzali miasto, 
katedrę i zawiązywali międzynarodowe 
przyjaźnie.  
 Ewangelickie Dni Kościoła w Kolonii 
zakończyły się uroczystą Mszą Świętą pod gołym 
niebem nad brzegami Renu. 
 W imieniu Stowarzyszenia Joannici Dzieło 
Pomocy zapraszamy do Kolonii za dwa lata. 

 
Za dwa lata znowu się spotkamy 

Edyta Gąsiorek, Urszula Szymczak 
 

Z PAMI ĘTNIKA LENY CZ. III 
 

„Lubuska Ojczyzno” 
 
Przez lubuskie miasta, wioski, lasy, pola 
Szklana dziatwa woła w Słońsku tak-  
-Ojczyzno, ojczyzno chcemy być przyszłością    
Twego narodu 
Ojczyzno, oj Ojczyzno nie będziemy 
Szczędzić trudu i zachodu 
Dla nauki poświęcimy kaŜdy wolny czas, 
Bo dobrych chęci i zapału nie bark w nas. 
Ojczyzno, Ojczyzno dla ciebie Ŝyć ja chcę. 
Ojczyzno, Ojczyzno całym sercem kocham Cię. 
Kiedy mury szkoły  w Słońsku opuścimy, 
Nawet za lat dziesięć refren zanucimy 
Ojczyzno, Ojczyzno w tobie widzę rodzinne 
miasto swe. 
Ojczyzno, Ojczyzno najdroŜszą mową sławimy 
piękno Twe. 
Przez lubuskie miasta, wioski, lasy, pola szkolna  
Dziatwa woła-  
Ojczyzno, Ojczyzno... 

                              Lena Radowska 
 

LEMIERZYCE DAWNIEJ I DZI Ś 

 

autor cyklu wierszy pan Tadeusz Kramek 
z Kostrzyna nad Odrą  

podczas festynu w Lemierzycach 
 

Lemierzyce dawniej i dziś  
naprawdę wielka róŜnica  
Domu odmalowane, odnowione 
nowe chodniki i czysta ulica 
 

Stoją maszyny z lat pięćdziesiątych 
kultywatory, kopaczki, pługi 
SłuŜyły do uprawy ziemi 
słuŜyły rolnikom czas długi 

Dzisiaj taki rolnik  
Ŝywot ma lekki po prostu fajny 
Wszystko za niego robią 
nowoczesne Kombajny 
 

Taki Kombajn ziemniaki sam kopie 
sam sypie na Przyczepę 
Dzisiaj rolnik jest delikatny 
kiedyś to musiał mieć Krzepę 

 

Spotkanie w Lemierzycach  
o tym wszystkim przypomina  
Pomogła Unia Europejska  
lecz zorganizowała Gmina  
 

Opiekę Duchową 
nad wszystkim sprawują 
Józef i Jan nasi KsięŜa 
Szczere miłe uśmiechy 
Miło ść i radość zwycięŜa 

 

Obok przy stoliku młodzi ludzie 
mówią, Ŝe są z Lemierzycami związani  
nie chcą słyszeć o wyjeździe za granice  
Wioletka i Sebastian 
Młodzi mądrzy kochani  
 

Na tym spotkaniu  
spotykają się trzy pokolenia  
Spotykają się sąsiedzi  
Powspomina się dawne czasy 
przy Piwku się posiedzi  
wymieni doświadczenia 
Występy naszych dzieci się obejrzy 
I do domu Do widzenia 
Kramek Tadeusz z Kostrzyna nad Odrą 

EKO SPOTKANIA  
NA GRANICY BIS 2007 

 
autor artykułu z Ŝoną szukający weny twórczej 

podczas jednej z imprez 
W dniu 16 czerwca 2007r. Wójt Gminy 

Słońsk pan Janusz Krzyśków wychodząc 
naprzeciw oczekiwaniom mieszkańców naszej 
miejscowości o bardzo swojskiej nazwie Słońsk 
spowodował z resztą jak co miesiąc formę 
rozrywki wydawałoby się Ŝe tylko dla młodszych 
mieszkańców, otóŜ nic bardziej zdroŜnego bo 
będąc na owych imprezach stale stwierdzam Ŝe  
w większości są osoby trzeciego wieku. Wniosek 
jest prosty imprezy to strzał w dziesiątkę 
 i sprawdził się w 100% jako Ŝe mieszkańcy 
ościennych Gmin nam zazdroszczą owych form 
rozrywki. Pozwolę sobie zauwaŜyć, Ŝe nie tylko 
Słońsk cieszy się przywilejami jako siedziba 
Urzędu Gminy, ale i co większe miejscowości 
podległe terytorialnie do Słońska. A to: 
1. Majówka pod hasłem Lemierzyce –Limmritz 

wspólne dziedzictwo w Lemierzycach 
2. Dzień rodziny w Głuchowie 
3. Ownickie lato  
4. Ekospotkania na Bis w Słońsku 

ciąg dalszy na str. 22 
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dokończenie ze str. 21 
PowyŜsze weszły na stale do naszego programu 
rozrywki 

Na potwierdzenie, Ŝe pan Wójt ogarnia 
wzrokiem o dostrzega potrzeby swoich 
mieszkańców bez wyjątków wiekowych to jednak 
myślę i wiem, Ŝe niedaleki jestem od prawdy, Ŝe 
szczególnym szacunkiem darzy osoby trzeciego 
wieku. Tak i w tym przypadku było bo 
wygospodarował środki na kiełbaski i kaszankę 
które były pieczone na ruszcie. W tym miejscu 
serdeczne dzięki dla pani Marii Pakos która nas 
zaopatrzyła we wspomniane produkty. Sprawę 
organizacyjną imprezy dla Związku Emerytów 
Rencistów i Inwalidów zajął się Zarząd w/w 
Związku panie Kaczmarek Eugenia, Skorupska 
Stefania,, a rusztem zajął się pan Skorupski 
Łucjan, a całość ogarnął piszący te słowa.  

Imprezy cieszą się ogromną popularnością bo 
i zespoły zapraszane i forma rozrywki to 
profesjonalizm i perfekcja.  

Zygmunt Kaczmarek 
 
 

SZANOWNI MIESZKA ŃCY, 
 DROGA MŁODZIE śY 

 
 Minął niespełna rok od oddania do uŜytku 
obiektów kompleksu boisk sportowych  
w Słońsku. Mieliście Państwo przez ten okres 
czasu moŜliwość podziwiania a wielu 
przypadkach fizycznego kontaktu z boiskami. 
Jako samorząd gminy cieszymy się Ŝe nasza 
propozycja urozmaicenia aktywnego spędzania 
wolnego czasu znalazła tak duŜy pozytywny 
oddźwięk – „boiska tętnią” Ŝyciem od rana do 
wieczora. Ale nie wszystko układa się tak jak 
powinno. W numerze 6/60 Aktualności Gminy 
Słońsk sygnalizowałem problem, który zaczął nas 
niepokoić. Oprócz informacji od społeczeństwa 
sami zaobserwowaliśmy, Ŝe niektórzy  
z uŜytkowników boisk nie potrafią się na nich 
zachować i nie szanują tego co nam 
samorządowcom udało się zdobyć z tak wielkim 
trudem. Widzimy połamane krzesełka plastikowe 
pozrywaną siatkę ogrodzeniową – bo nie chce się 
wejść na obiekt przez otwartą przez cały czas 
bramę główną, porozbijane butelki po napojach 
„gazowanych”, mnóstwo śmieci, niezliczoną ilość 
kamieni na bieŜni i widowni, rozdeptane skarpy 
itd.  
 Słyszymy głosy, Ŝe „na zachodzie” takie 
obiekty są wykorzystywane przez 
zainteresowanych przez blisko 24 godziny na 
dobę, a my stawiamy jakieś warunki. Często te 
osoby mówią, Ŝe płacą podatki im się naleŜy 
wejście na boiska bez Ŝadnych ograniczeń.  
 
 Szanowni Państwo 
 
 Zdecydowaliśmy się na otwarcie boiska 
piłkarskiego, bo to o ten obiekt głownie chodzi 
chcąc zobaczyć stopień kulturalnego jego 
wykorzystania. Niestety obserwujemy wśród 
uŜytkowników brak perspektywicznego patrzenia 
w przyszłość. Zainteresowanym nie przeszkadza, 
Ŝe warunki atmosferyczne rozmoczyły boisko, Ŝe 
murawa pod bramkami jest zbyt intensywnie 
wykorzystywana przez co tworzą się „czarne 
pola”, Ŝe pan Piotr Wojciechowski dotychczas 
dozorujący podchodzący do swoich obowiązków 
w sposób odpowiedzialny zwracając uwagę 
młodzieŜy, ale i bardzo często dorosłym o nie 
taktownym zachowaniu jest szykanowany  
i wyśmiewany.  

 Sami Państwo widzicie, Ŝe aŜ ciśnie się na 
usta sformułowanie, Ŝe nasze społeczeństwo nie 
dorosło jeszcze do kulturalnego uŜytkowania tego 
obiektu w sposób nieskrępowany. Wracając do 
wspominanych juŜ wcześniej „kompleksów 
sportowych na zachodzie” zwracam uwagę, Ŝe 
tam jest wyznaczony o ograniczony czas na 
korzystanie z boisk, jest czas na sprzątanie, na 
regenerację trawy, na prace konserwatorskie itp. 
Dlaczego musimy pokazywać w wielu 
przypadkach jak i w tym, Ŝe stosujemy politykę 
„palonej ziemi” – korzystam bo mi się naleŜy,  
a gdy się zepsuje lub zniszczy niech martwią się 
inni.  
 Podsumowując to swoiste przemyślenie 
informuję ze smutkiem, ale i z pełnym 
zdecydowaniem wszystkich uŜytkowników 
kompleksu sportowego przy Zespole Szkół  
w, Słońsku Ŝe boisko do piłki siatkowej 
 i koszykowej pozostaje otwarte codziennie  
w godz. 900-1200 i 1400-1800, natomiast boisko do 
piłki noŜnej od dnia 3 lipca 2007r. zostaje 
wyłączone z uŜytkowania, aŜ do odwołania. 
Informuję ponadto, Ŝe osoby, które będą sprawiały 
problemy mogą się spodziewać przykrości na 
własne Ŝyczenie. Informuję potencjalnych 
piłkarzy, Ŝe macie do dyspozycji płytę boiska na 
stadionie K.S. Warta w Słońsku i boisko przy 
ulicy Wiejskiej 17.  
 Nie ma zgody ze strony samorządu 
 i społeczeństwa na bezmyślne niszczenie mienia, 
które kosztowało blisko 1,5mln zł i które ma 
słuŜyć na długie lata dla innych. Informuję 
ponadto, Ŝe obecnie osobą dozorującą jest pan 
Kazimierz Pietrzak ale zadaję sobie pytanie czy 
nam wszystkim nie powinno zaleŜeć na estetyce 
obiektów publicznych. Wprowadzenie kamer na 
wspomniane obiekty z pewnością spowodują, Ŝe 
poprawi się kultura uŜytkowników ale chyba 
wzrośnie równieŜ liczba policyjnych interwencji.  

 
 

„PRZYKRE” MIGAWKI Z BOISKA 
 

 
przecięty drut naciągający siatkę 

 

 
miejsce „biesiady”, ale czy sportowców? 

 

 
krzesełko z „zębem czasu”? 

 
kamienne urozmaicenie pomiędzy fotelikami 

 
niechciany dodatek na bieŜni 

 
„początki bagna” na polu 

bramkowym

 
umowny skrót na boisko o którym nikt nie wie 

Zastępca Wójta  
Leszek Gramsa 
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LEKKOATLETYCZNE ZMAGANIA 
Dnia 01.06.2007 r. na boisku sportowym 

przy szkole Podstawowej w Lemierzycach  
w godz. 9:00 – 14:00 odbył się IV Gminny 
Meeting Lekkoatletyczny z okazji Dnia Dziecka. 
Uczestniczyły w nim reprezentacje szkół 
podstawowych z Czarnowa, śabic, Budzigniewa  
i Lemierzyc. Dzieci występowały  
w poszczególnych dyscyplinach sportowych, 
przygotowanych przez pana Marka Wołodzika, 
nauczyciela wychowania fizycznego w naszej 
szkole. Pomagało mu w tym całe grono 
pedagogiczne. Dzięki kilku sponsorom udało nam 
się przygotować dzieciom poczęstunek w formie 
kiełbasy z grilla, były napoje i lody. Dla 
poszczególnych zwycięzców były dyplomy, 
medale oraz miłe upominki dla wszystkich dzieci. 
Dziękujemy nauczycielom, wszystkim 
pracownikom szkoły, rodzicom oraz członkom 
Rady Sołeckiej, którzy udzielali się przy 
organizacji tej imprezy. Przy ceremonii wręczania 
medali i dyplomów obecny był zastępca wójta  
p. Leszek Gramsa. Nieobecność reprezentacji 
Szkoły Podstawowej ze Słońska pozostawię bez 
komentarza. Na koniec chciałbym wymienić 
sponsorów tej imprezy, a są nimi: Rada Sołecka 
Lemierzyce, Szkoła Podstawowa Lemierzyce, 
 p. Anna Matkowska, p. Ryszard Lewaszkiewicz, 
p. Ewa Nowakowska. Jeszcze raz wszystkim 
serdecznie dziękuję. Z powaŜaniem Sołtys Jan 
Obara. 

 
otwarcie meetingu przez zastępcę Wójta pana 

Leszka Gramsa 

 
skok w dal 

 
pyszny poczęstunek i jej główny sprawca pan 

Waldemar Lis 

 
start do jednego z biegów 

 
wymiana sportowych wraŜeń  

 
zwycięzcy na podium 

 
uczestnicy meetingu 

Wyniki naszych reprezentantów  
w poszczególnych dyscyplinach: 

Bieg na 40 metrów 
Grupa „0” – dziewcząt 

 I Marta Chochulska – 12,62 –Lemierzyce 
II Asia JeŜ – 13,56 – Lemierzyce 

Grupa 1-2  
I Angelika Płodzień – 9,99 – Lemierzyce 
II Norbert Pluta – 10,15 – Lemierzyce 
Mateusz Sadłowski – 10,62 – Budzigniew 

Bieg na 60 metrów 
Grupa 3-4 –dziewcząt 

I Joanna Marecka – 9,56 – Lemierzyce 
II Jagoda Szczęch – 10,60 – Słońsk 
III Karolina Pytko – 10,62 – Budzigniew 

Grupa 3-4 – chłopcy 
I Aleksander Syryca – 10,09 – Lemierzyce 
II Daniel Kozłowski – 10,40 – Lemierzyce 
III Krystian Hruszowiec – 10,96 – Budzigniew 

Grupa 5-6 – chłopcy 
I Denis Czeredrecki – 9,10 – Lemierzyce 

Bieg na 1000 metrów 
Grupa 4 – dziewczęta 

I Joanna Marecka – 2,12 – Lemierzyce 
II Dagmara Krupowicz - 2,19 – Lemierzyce 
III Daria Kowalczyk – 3,00 – Budzigniew 

Grupa 4 – chłopcy 
I Daniel Kozłowski – 2,10 – Lemierzyce 
II Norbert Pluta – 2,12 – Lemierzyce 

Grupa 5-6 – dziewcząt 
IKamila Kowalczyk – 2,07 – Budzigniew 
III Justyna Sypniewicz – 2,14 – Lemierzyce 

Grupa 5-6 – chłopcy 
II Denis Czeredrecki – 1,51 – Lemierzyce 

Skok w dal 
Grupa „0” – dziewczęta 

I Asia JeŜ  - 2,00 – Lemierzyce 
II Marta Chochulska – 1,94 – Lemierzyce 
III Ola Woźniak – 1,90 – Budzigniew 

Grupa 1-2 – chłopcy 
I Mateusz Sadłowski – 3,35- Budzigniew 
II Norbert Pluta – 3,05- Lemierzyce 
III Paweł Ustrzycki – 2,95 – Budzigniew 

Grupa 3-4 – dziewczęta 
I Joanna Marecka – 3,36 – Lemierzyce 
II Jagoda Szczęch – 3,03 – Słońsk 
III Karolina Pytko – 2,70 – Budzigniew 

Grupa 3-4 – chłopcy 
I Daniel Kozłowski – 3,47 – Lemierzyce 
II Aleksander Syryca – 3,43 – Lemierzyce 
III Rafał Konik – 3,15 – Budzigniew 

Grupa 5-6 – dziewczęta 
II Justyna Sypniewicz – 3,65 – Lemierzyce 

Rzut piłeczką palantową 
Grupa „0” – dziewczęta 

I Paulina Wieczorek – 10,40 – Budzigniew 
II Monika Rykała – 8,80 – Budzigniew 
III Asia JeŜ – 8,10 – Lemierzyce 

Grupa 1-2 – chłopcy 
I Mateusz Sadłowski – 30,50 – Budzigniew 
II Marian Szczęch – 27,70 – Lemierzyce 
III Paweł Ustrzycki – 25,20 – Budzigniew 

Grupa 3-4 – dziewczęta 
I Jagoda Szczęch – 23,30 – Słońsk 
II Joanna Marecka – 21,40 – Lemierzyce 
III Karolina Pytko – 20,80 – Budzigniew 

Grupa 3-4 – chłopcy 
I Aleksander Syryca – 28,70 – Lemierzyce 
II Rafał Konik – 25,80 – Budzigniew 
III Krystian Hruszowiec – 25,60 - Budzigniew 

Rzut piłką lekarską 
Grupa 1-2 

III Przemek Jaster – 6,40 Lemierzyce 
Grupa 3-4 – dziewczęta 

I Jagoda Szczęch – 5,60 – Słońsk 
II Natalia Kamińska – 5,50 – Lemierzyce 
III Dagmara Krupowicz – 4,95 – Lemierzyce 

Grupa 3-4 – chłopcy 
I Arkadiusz Marecki – 9,80 – Lemierzyce 

Rzut piłką dętą 
Grupa „0” 

I Marta Chochulska – 6,90 – Lemierzyce 
II Paulina Wieczorek – 5,10 – Budzigniew 
III Bartek Pryszczewski – 4,55 – Budzigniew 

Pchnięcie kulą 
Grupa 5-6 – dziewczęta 

II Justyna Sypniewicz – 7,04 – Lemierzyce 
III Olga Wrona – 6,30 – Lemierzyce 

Grupa 5-6 – chłopcy 
I Arkadiusz Marecki – 9,80 – Lemierzyce 

Reprezentacja Szkół Sztafeta 4x100 m 
III Szkoła Podstawowa Lemierzyce 

Sporządził Jan Obara  
współpraca p. Marek Wołodzik 

(od redakcji - sponsorem wszystkich nagród 
rzeczowych, dyplomów i medali był Urząd Gminy 
w Słońsku Red. Nacz) 
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WIADOMO ŚCI Z ŁOWISKA  
 

Zawody wędkarskie 
juniorów 

    

    

    
waŜenie 3 godzinnego dorobku 

 jednego z wędkarzy 

 
zwycięzca zawodów w otoczeniu pana Zbigniewa 
Polaka (z lewej) i pana Stanisława śołyńskiego 

 

 uczestnicy zawodów 
W dniu 9 czerwca na Kanale Szerokim 

odbyły się zawody wędkarskie w kategorii 
juniorów. W zawodach brała udział młodzieŜ ze 
Słońska i Lemierzyc. Po rejestracji i losowaniu 
stanowisk młodzi wędkarze przystąpili do 
trzygodzinnego wędkowania. Po upływie 
regulaminowego czasu komisja sędziowska 
zaczęła liczenie i waŜenie ryb. Najlepszym 
wędkarzem tych zawodów okazał się Szaliński 
Paweł zdobywając 1441 pkt. Drugie miejsce 
zdobył Korolewicz Tomasz 963 p a trzecie 
Paszkiewicz Patryk 730p. KaŜdy uczestnik za 
zdobył nagrodę w postaci sprzętu wędkarskiego, 
 a po ogłoszeniu wyników był wspólny grill. 
 

Zawody spławikowe seniorów 
W dniu 10 czerwca na Kanale Szerokim 

rozegrano zawody wędkarskie spławikowe. Były 
to juŜ trzecie zawody wliczane do ogólnej 
klasyfikacji roku. Do zawodów o miano 
najlepszego wędkarza przystąpiło 25 członków 
naszego Koła. Po 3 godzinnej walce najlepszym 
wędkarzem tego dnia okazał się Zbigniew 

Cieśliński zdobywając 2600pkt. Drugim był 
Roman Pleskacewicz, a trzecim Jan Korolewicz. 
Na uwagę zasługuje fakt, iŜ kol. Jan Korolewicz 
złapał największą rybą zawodów. Był to leszcz  
o wadze 2,4 kg i długości 58 cm. NaleŜy 
nadmienić, Ŝe w trakcie zawodów rzadko trafiają 
się takie okazy. Następne zawody przewidziane są 
na lipiec w ramach projektu „Ownickie Lato”. 

 
koncentracja zawodników przed zawodami 

 

 
przyszłość wędkarstwa w Słońsku 

 

 
zwycięzca zawodów spławikowych z pucharem 

 
Zawody wędkarskie spinningowe seniorów 

 

10 czerwca na „Betonówce” rozegrano 
zawody wędkarskie spinningowe kaŜdy biorący 
udział w zawodach, miał 4 godz. na wędkowanie 
na terenie parku narodowego regulamin jest nieco 
inny niŜ na pozostałych wodach. Największą ilość 
szczupaków (jak określa przepis) złapanych 
podczas zawodów to dwie sztuki. Z tego 
przywileju skorzystał Marek Łasiński łapiąc  
w trzeciej godzinie „komplet szczupaków”. Za 
kaŜdą minutę do ukończenia zawodów miał 
przyznawane 20p. i to wystarczyło Ŝeby 
uplasować się na I miejscu. z ogólna ilością 
punktów 4950 drugi Sobczak Zenon, a trzecim 
Bodzioch Andrzej. Dwaj ostatni Panowie są 
mieszkańcami Stańska i biorą czynny udział  
w kaŜdych zawodach wędkarskich 
organizowanych przez nasze Koło. 

 
trofeum wędkarskie na brzegu 

 
zwycięzca zawodów z komisją sędziowską –  

kol Stanisławem śołyńskim 
 i kol. Eugeniuszem Zajączkiem 

 
brać wędkarska po wyczerpujących zawodach 

Marek Wołodzik 
PSZCZOŁY ORAZ 

DOBRODZIEJSTWO PŁYN ĄCE  
Z ICH HODOWLI CZ 3 

 
 Tak dobrze zorganizowanego społeczeństwa 
jeśli moŜna tak nazwać rodzinę pszczelą nie 
spotyka się zbyt często w przyrodzie i te 
spostrzeŜenie nasuwa refleksję iŜ pszczoła nie 
pozbawiona jest dość pokaźnej dozy intelektualnej 
inaczej mądrości Ŝyciowej. I to jest fakt 
udowodniony naukowo. OtóŜ jest rzeczą ogólnie 
wiadomą, iŜ pszczoły posiadły umiejętność 
porozumiewania się za pomocą pewnych gestów  
i zachowań zwanych mową pszczelą lub tańcem 
pszczelim, którym są w stanie określić gdzie 
znajduje się obfitość poŜytku „nektaru” w jakim 
kierunku i jak daleko od ula.  

ciąg dalszy na str. 25 
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dokończenie ze str. 24 
Po tej informacji udzielonej przez „zwiad 
pszczeli” pszczoły robotnice wylatują gromadnie z 
ula i trafiają dokładnie w określone miejsce, 
natomiast pszczoły zwiadu tańcząc i kręcąc 
odwłokami zachowują się jak nawiedzone 
angaŜując do pracy coraz liczniejsze zastępy 
robotnic. Proszę sobie wyobrazić, Ŝe pszczoła nie 
spoŜywa pokarmu zebranego przez siebie z tej 
prostej przyczyny, Ŝe gdy ten pokarm osiągnie 
dojrzałość to jego zbieraczka juŜ nie Ŝyje. A więc 
zjada i to pokaźną ilość, bo około 100kg miodu 
rocznie na jedną rodzinę zebranego przez 
poprzedniczki. Wyjątek stanowi pokarm zjadany 
przez pszczoły zimujące, bo te z uwagi na 
ograniczoną ilość pracy przeŜywają od września 
do początków maja. Natomiast przeciętny wiek 
pszczoły letniej to 42 dni. Trutnia od maja do 
września zaś matka doŜywa do 5 lat ale dobrą 
produktywną matką jest przez 3 lata. Dlaczego 
taka dysproporcja w długości Ŝycia pszczół opisze 
w następnym numerze.  

Zygmunt Kaczmarek 
XII MI ĘDZYNARODOWY PLENER  

ARTYSTYCZNY – SŁOŃSK 2007 
 
 
 
 
 
 
 

 Na terenie Gminy Słońsk od 19 – 24.06.2007 
po raz dwunasty odbył się Międzynarodowy 
Plener Artystyczny. 
 Organizatorami Art.-Pleneru był nasz Urząd 
Gminy i Stowarzyszenie Kulturalno Turystyczne 
w Słońsku. W bieŜącym roku przewaŜali artyści 
zagraniczni, najwięcej było ich z Niemiec, byli teŜ 
artyści polscy. 
 Powstałe prace, to w większości obrazy 
olejne, akryle i szkice do mających powstać 
grafik, oraz fotografie. 

 
praca pani Urszuli Kołodziejczak 

 Artyści w swych pracach oddali piękno 
naszej gminy, ukazując te miejsca, obok których 
przechodzimy codziennie nie zwracając na nie 
uwagi. Niektórzy z twórców namalowali nawet po 
osiem obrazów, większość jednak stworzyła po 
około pięciu prac. Fotograficy oczywiście 
uwiecznili gminę w o wiele większej ilości 
fotografii, ale na wystawie znajdą się tylko te 
najlepsze. 
 Podczas pleneru odbywały się spotkania 
 z zaprzyjaźnionymi juŜ mieszkańcami naszej 
gminy, a nieliczni zostali obdarowani portretami 
wykonanymi przez artystów. 
 Podczas tradycyjnego spotkania sobotniego 
w dniu 23.06.2007 roku zaprezentowano slajdy  
z ubiegłorocznego Art.-Pleneru. Artyści 

podkreślali przyjazne zrozumienie mieszkańców 
naszej gminy do ich pracy. 
 KaŜdy z artystów pozostawi naszej gminie 
minimum po jednej pracy wybranej podczas 
odbyłej się prezentacji. 
 Większość prac artyści zabrali ze sobą w celu 
ich ostatecznego wykończenia. 
 Podczas otwarcia „Domu Myśli Twórczej im. 
św. Franciszka z AsyŜu” u pana Leszka 
Gruntkowskiego niektóre z powstałych prac 
podczas tegorocznego Art.-Pleneru były juŜ 
prezentowane i wzbudziły bardzo duŜe 
zainteresowanie. 

 
praca pnia Teresy Erchmann 

 Pierwsza duŜa wystawa tych prac odbędzie 
się juŜ 7.07 bieŜącego roku po niemieckiej stronie 
w Galerii Gross Neuendorf, następnie w Urzędzie 
Gminy w Słońsku, potem w jednej z Galerii 
wystawienniczych miasta Gorzowa 
Wielkopolskiego, a w miesiącu październiku 2007 
wystawa zagości u sąsiadów w Seelow. 
 Pragnę w tym miejscu podziękować 
wszystkim mieszkańcom naszej gminy za pomoc 
w zorganizowaniu Art.-Pleneru, sponsorom którzy 
finansowo i materialnie wsparli ten plener.   

Prezes SKT 
BłaŜej Kaczmarek 

UWAGA RODZICE ! 
 

Zostanie uruchomiony Rządowy Program 
Dofinansowania Zakupu Podręczników 
 i Jednolitych Strojów. Program skierowany  
jest do dzieci z rodzin, gdzie dochód na osobę  
w rodzinie nie przekracza 351,00 zł netto. 
 

Zasady ubiegania się o dofinansowanie: 
Dofinansowanie zakupu podręczników 

1. Rodzice składają wniosek o dofinansowanie 
w szkole, w której dziecko będzie się uczyło 
w roku szkolnym 2007/2008, do wniosku 
dołącza się zaświadczenie o wysokości 
dochodów lub zaświadczenie o korzystaniu z 
świadczeń pienięŜnych z pomocy społecznej. 

2. Rodzice dokonują zakupu podręczników. 
3. Rodzice przedstawiają dowód zakupu 

podręczników. 
Dofinansowanie zakupu jednolitych strojów 
1. Rodzice składają wniosek w szkole, w której 

dziecko będzie uczyło się w roku 2007/2008, 
do wniosku dołącza się zaświadczenia  
o wysokości dochodów lub zaświadczenie  
o korzystaniu z świadczeń pienięŜnych z  

pomocy społecznej. 
Po otrzymaniu dofinansowania 

 z ministerstwa środki finansowe zostaną 
przekazane rodzicom, którzy spełniają wymagane 
kryteria. 

Wnioski do pobrania w Zespole Szkół  
w Słońsku i w punkcie GCI w Urzędzie Gminy 

 
UWAGA ! 

 

Rodzice dzieci przyjętych do Przedszkola 
Samorządowego w Słońsku, którzy nie wpisali się 
jeszcze na listę a są chętni do przyprowadzania 
swoich pociech od 01 sierpnia 2007 r. do 
przedszkola, proszeni są o wpisanie się na listę  
w sekretariacie szkoły do 25.07.2007r.  

    Dyrektor Zespołu Szkół w Słońsku 
Urszula Jarmuszka 

 

KONKURSY W SZKOLE 
PODSTAWOWEJ 

W czerwcu w szkole podstawowej 
zorganizowano konkurs informatyczny. Wzięło 
w nim udział 21 osób z klas 5 i 6. Konkurs składał 
się z 2 części: teoretycznej i praktycznej. Do 
części praktycznej zakwalifikowało się 9 osób. 
ZwycięŜyła Małgorzata Musiał z klasy 6a, drugie 
miejsce zdobyła Katarzyna Pilczuk z klasy 6a, na 
trzecie miejsce zakwalifikował się Dawid 
Doroszewski z klasy 6a.  

Przeprowadzono równieŜ konkurs 
matematyczny dla klas 5. Wzięło w nim udział 12 
osób. Najlepszą okazała się Mariola Jasik z klasy 
5a, drugi był Marcin Gąsiorek z klasy 5c a trzeci  
Kamil Kowal z klasy 5b. 

Dzięki sponsorowi panu Franciszkowi 
Jamniukowi, któremu w imieniu uczniów i swoim 
bardzo dziękuję, uczniowie z obu konkursów 
otrzymali nagrody rzeczowe. 

Dziękuję równieŜ pani Annie Marii 
Zajączek-Prałat i pani Urszuli Nowogram za 
pomoc w pracy komisji konkursowej. 

Mariola Piecuch 
INFORMACJA SOŁTYSA 

Z okazji rozpoczętych juŜ wakacji wszystkim 
dzieciom, młodzieŜy oraz dorosłym Ŝyczę 
udanego wypoczynku, duŜo słońca, miłych 
wraŜeń oraz szczęśliwych powrotów do domu.  
Jednocześnie chciałbym przy okazji 
poinformować mieszkańców Lemierzyc, iŜ 
pieniądze za rozebrany płot przy sali wiejskiej,  
a potem sprzedany na złom – znajdują się  
u p. Małgorzaty Gawor. Jest to suma 654,00zł 
 i będzie kumulowana w miarę moŜliwości. 
Główny cel to zakup sprzętu nagłaśniającego dla 
dzieci i młodzieŜy i myślę, Ŝe w niedługim czasie 
zostanie osiągnięty.  

Jan Obara Sołtys 
 

Zespół redakcyjny 
nie drukuje 
anonimów,  
nie zwraca 

 nie zamówionych 
materiałów, zastrzega 

sobie prawo do 
zmiany tytułów i skrótów, a takŜe prawo do 

wyboru materiałów do druku. Nie odpowiada za 
treść ogłoszeń i reklam. Red. Nacz.: Leszek 

Gramsa. Zespół red. Janusz Krzyśków,  
Lilla Burkiewicz, ElŜbieta Sieracka.  
Szatę graf. opr. Wojciech Zimmerman.  

Druk: PKWG CONPRESS Sulęcin 
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DOM MY ŚLI TWÓRCZEJ. 
W niedzielę 24 czerwca, oprócz Maurycjady 

na Placu Zamkowym, gdzie spotkały się bractwa 
rycerskie, damy dworu, giermkowie, czarownice, 
rusałki i wszelkiego rodzaju przebierańcy, i skąd 
wyruszył barwny korowód ulicami Słońska, 
odbyło się równieŜ poświęcenie Domu Myśli 
Twórczej pw.św.Franciszka z AsyŜu.  

 
odsłonięcie pamiątkowej tablicy Domu Myśli 

Twórczej przez księdza Józefa Drozda  
i wicestarostę Powiatu Sulęcińskiego 

 pana Dariusza Ejcharta 

słowo BoŜe księdza Józefa Drozda zakończone 
błogosławieństwem 

Obiekt powstał sumptem i nakładem pana 
Leszka Gruntkowskiego na jego posesji. Przybyli 
zaproszeni przez gospodarza goście: Wicestarosta 
Sulęciński pan Dariusz Ejchart, Zastępca Wójta 
pan Leszek Gramsa wraz z Radnymi Rady Gminy 
Słońsk, Nadleśniczy pan Stanisław Sobański, 
lekarz wet. pan Mieczysław Protasowicki oraz 
społeczeństwo Słońska. Aktu poświęcenia 
dokonał ksiadz Proboszcz Józef Drozd. Po 
odegraniu hymnu państwowego i stosownych 
modlitwach, wstęgę przecięli wicestarosta i ksiądz 
Józef. Okolicznościowe przemówienie wygłosił 
pan Leszek Gruntkowski, który w ciepłych 
słowach powitał zebranych i zaprosił wszystkich 
chętnych do współpracy twórczej. Orkiestra 
„RETRO” przypomniała piękne dawne utwory.  

 
Recytacją własnego wiersza pt. BIELIK  

(na zdjęciu)pan Leszek Gruntkowski zakończył 
część oficjalną. Nastąpiło zwiedzanie Azylu, 
poczym poczęstunek owocami, słodyczami i na 
koniec szampan. śyczymy niestrudzonemu 
opiekunowi chorych ptaków i zwierząt duŜo 
zdrowia i pomyślności w Jego pasji i w pracy 
twórczej.                 Mirosław Jerzy Więckowski  

PIERWSZY SPŁYW „NA BELE CZYM”. 
 

 
 
 

Pierwszy spływ „Na bele czym” 
zorganizowany przez Stowarzyszenie Kulturalno 
Turystyczne w Słońsku we współpracy z Klubem 
Nurkowym „Posejdon” w Słońsku odbył się  
1 lipca 2007 roku w Przyborowie na Kanale 
Szerokim. 

 
biuro zawodów rejestrujące uczestników spływu 

Do walki z przeciwnościami wody 
przystąpiło siedem ekip w róŜnych składach 
osobowych. Swe jednostki pływające 
prezentowali mieszkańcy Skwierzyny, Gminy 
Krzeszyce, Ośna Lubuskiego, Chartowa, 
Przyborowa i Słońska. Konstrukcje były 
róŜnorakie, a mianowicie tratwy wykonane z kilku 
beczek i skrzyni po amunicji, z adaptowanych 
jednostek pływających, z plastikowych 
pojemników po napojach, z dętek 
samochodowych, był okręt podwodny i tratwa 
rozbitka. 

 
rozbitek przy swojej tratwie 

 
przebojowa grupa „nurów” ze Skwierzyny 
Większość załóg była jednoosobowa. 

Uczestnikom spływu puściły nerwy i odezwała się 
w nich wola walki. Jednocześnie spływ samoistnie 
przerodził się w regaty. 

Wszyscy z uczestników zostali uhonorowani 
okolicznościowymi dyplomami i nagrodami.  

 

 
abordaŜ „Agrafki” na tratwę rozbitka 

 

 
pościg osady ze Skwierzyny za sztubakami 

 z Przyborowa 
 

 
Miss spływu – topielica 

 

 
bawiący się i dopingujący kibice 

 

 
kaŜdy sposób dobry – wreszcie na brzegu 

 
ciąg dalszy na str. 27 
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dokończenie ze str. 26 
Na pierwszym miejscu zameldowała się 

osada „Matyldy” z Chartowa, drugie miejsce 
wywalczył Jeremiasz Grubisz na „Ośniance”  
z Ośna, trzeci dopłynął Kamil Ilnicki na „Feerrari” 
z Przyborowa, czwarty do mety przy moście 
zameldował się Nadobrzański Klub 
Płetwonurków, a dowódcą tratwy była pani Alina 
Wąsowicz, piąte miejsce w zaciętej walce 
wywalczył Tomasz Ilnicki na jednostce 
pływającej „Sami swoi” z Przyborowa, szóste 
miejsce na potęŜnej „Pływającej Wyspie” zajął 
Grzegorz Gramsa ze Słońska, siódme miejsce 
przypadło Marianowi Kubackiemu z „Klubu 
Posejdon” z Gminy Krzeszyce.  

 

 
chodząca reklama sprzętu nurkowego sprzed  

40-stu lat prezentowana 
 przez kolegę Krzysztofa Chybalskiego 

 
 

Wszyscy uczestnicy orzekli, Ŝe był to 
świetny pomysł i czekają na powtórzenie 
podobnego spływu w roku 2008. W dniu 
1.07.2007 roku TVP3 wyemitowała  
w wiadomościach regionalnych informację 
filmową ze spływu „Na bele czym”. 

 

 
reporterzy telewizji regionalnej TVP 3 z kolegą 

BłaŜejem Kaczmarkiem  
 

 
obrady komisji sędziowskiej 

 
 

 
wyróŜniona osada Matyly z Chartowa 

 
Nadodrzański Klub Płetwonurków z nagrodami  

                                              Prezes SKT  
BłaŜej Kaczmarek 

BEZPIECZNE WAKACJE 
NAD WODĄ 
 

Mamy juŜ wakacje - czas 
letniego wypoczynku dla dzieci 
 i młodzieŜy. Dla jednych jest to 
wyjazd nad morze dla innych 

 w góry. Jednak znaczna część naszych 
„milusińskich” spędzi te wakacje w domu. 
Musimy zrobić wszystko, aby bezpiecznie spędzić 
ten czas, tak Ŝeby dla wszystkich zakończył się on 
szczęśliwie.  

Na terenie naszego powiatu jak i Gminy 
Słońsk znajduje się  wiele jezior i zbiorników 
wodnych, a wypoczynek latem większości z nas 
kojarzy się z pobytem nad wodą. W związku  
z tym chciałbym przedstawić kilka porad jak 
bezpiecznie zachować się nad wodą. 
Zasady bezpieczeństwa podczas wypoczynku 
nad wodą:  

1. Pływaj jedynie w miejscach strzeŜonych 
przez ratowników WOPR.  

2. Zawsze sprawdź wodę i warunki 
atmosferyczne przed kąpielą.  

3. Pływaj jedynie w oznaczonych 
miejscach.  

4. Zawsze pływaj ze znajomymi, 
przyjaciółmi.  

5. Czytaj wszystkie instrukcje i informacje 
dotyczące warunków kąpieli oraz 
przestrzegaj znaków umieszczonych 
przy zbiornikach wodnych.  

6. Nigdy nie nurkuj w wodzie (nie skacz na 
głowę!), jeŜeli nie znasz jej głębokości.  

7. Nigdy nie pływaj po spoŜyciu alkoholu.  
8. Pływaj z prądem, nie próbuj pływać pod 

prąd.  
9. Nigdy nie wrzucaj i nie wpychaj do 

wody stojących na pomoście znajomych 
lub przyjaciół.  

10. Przed kąpielą zorientuj się, gdzie 
znajduje się stanowisko ratowników i 
pomieszczenie pierwszej pomocy.  

11. Jeśli zamierzasz skorzystać ze sprzętu 
pływającego, pamiętaj o zabraniu 
kamizelek ratunkowych.  

12. Jeśli masz zamiar kapać się w basenie 
przydomowym, pamiętaj, aby 
obserwowała cię osoba umiejąca dobrze 
pływać.  

13. Nie skacz do wody po długotrwałym 
opalaniu się.  

14. Nie wszczynaj fałszywych alarmów.  
15. Nie wchodź do wody tuŜ po zjedzeniu 

posiłku.  
16. W razie zagroŜenia wzywaj pomocy.  
17. Nie utrudniaj kąpieli innym. Bezpieczna 

kąpiel zaleŜy tytko od ciebie!  
Pamiętajcie! 

Woda, nawet ta z pozoru bezpieczna, zawsze 
jest Ŝywiołem!Na podstawie informacji z 

http://scholaris.pl/ 
mł. bryg. Marek Harkot 
 

APEL 
 

Zakład Gospodarki Wodno-Ściekowej  
w Słońsku apeluje do wszystkich uŜytkowników 
sieci kanalizacji sanitarnej z o nie otwieraniu  
studzienek  kanalizacyjnych  podczas ulewnych 
deszczów. Dostający się w ten sposób nadmiar 
wody do oczyszczalni w Przyborowie powoduje 
znaczące zachwianie realizowanego tam  procesu 
technologicznego, co moŜe skutkować 
chwilowym pogorszeniem się jakości ścieków 
odprowadzanych z obiektów.  

Informujemy , Ŝe zgodnie z umową 
 o zapotrzebowanie w wodę i odprowadzanie 
ścieków wg § 6 pkt 6a, odbiorca zobowiązuje się 
do nie odprowadzania odpadów, które mogą 
spowodować , zmniejszenie przepustowości 
przewodów , kanalizacyjnych np. Ŝwir, piasek 
,popiół itp. jak równieŜ wg §14 istnieje moŜliwość 
wyciągnięcia przez Zakład wobec tak 
postępującego uŜytkownika daleko idących 
konsekwencji karnych. 

Kierownik Zakładu 
Tomasz Musiał    

WYJAZDOWE KOMISJE 
GOSPODARKI I OCHRONY 

ŚRODOWISKA RADY GMINY SŁO ŃSK 
 

Wyjazdowe komisje miały na celu zbadanie 
stanu technicznego mienia komunalnego Gminy 
Słońsk, będącego w zarządzie naszego zakładu 
Wodno-Ściekowego. Dotąd odbyły się 3 takie 
wizytacje: w Ownicach gdzie mamy 7 budynków 
mieszkalnych, w Jamnie 1 budynek, w Chartowie 
4 budynki, w Głuchowie 1, w Lemierzycach 1,  
w Grodzisku 1, w Przyborowie 1 i w Słońsku 14. 
Przegląd dotyczył stanu wewnątrz budynku jak 
 i zewnątrz oraz porządku wokół posesji. Oprócz 
członków komisji w pracach brali udział zastępca 
Wójta pan Leszek Gramsa i sołtysi wszystkich 
miejscowości. NaleŜy zaznaczyć, Ŝe Komisja 
obejrzała wszystkie zabudowania wszystkich 
sołectw, równieŜ te nie będące własnością gminy. 
Na podstawie tych oględzin sporządzono  
3 protokoły. Z zasobów mienia komunalnego 
gminy przedłoŜone zostały panu Wójtowi w celu 
zapoznania się ze stanem obecnym i wyciągnięciu 
stosownych wniosków i zaleceń, natomiast nie 
będących własnością gminy – ich właścicielom. 
Generalnie, o ile właściciele prywatnych domów 
 i posesji dbają o swoje mienie i estetykę posesji,  
o tyle lokatorzy mienia komunalnego nie 
przykładają do tego wagi.  

ciąg dalszy na str. 28 
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dokończenie ze str. 27 
Nie wykonują najprostszych nawet czynności 
związanych z poprawą stanu technicznego domów 
jak równieŜ estetyką i porządkiem wokół. Komisja 
stwierdziła brak pojemników na śmieci, które 
walają się domów, a ścieki odprowadzane są 
nierzadko wprost na podwórko lub ulicę. Ten stan 
rzeczy ma się zmienić. Proponować się będzie 
wykupienie mieszkań obecnym ich lokatorom, 
natomiast zalecenia dotyczące porządku i estetyki 
obejść otrzymają wszyscy, którzy tych norm nie 
przestrzegają. Wydzielone będą działki budowlane 
do sprzedaŜy, aby pokryć koszty remontów 
mieszkań i budynków komunalnych. Czy 
zalecenia Komisji zostaną wykonane? – po 
pewnym czasie odbędzie się podobna wizytacja,  
a jeśli stan rzeczy będzie nie zmieniony 
wyciągnięte będą wnioski dyscyplinujące 
uŜytkowników.  

Przewodniczący Komisji  
Mirosław Wi ęckowski 

WYWIAD Z ... 
 

 
bohater wywiadu (drugi z lewej)  

przed startem do biegu 
Wojciech Zimmerman Proszę się nam 
przedstawić?  
Grzegorz Wołodzik Nazywam się Grzegorz 
Wołodzik mam 18 lat, chodzę do Zespołu Szkół 
Elektrycznych w Gorzowie Wlkp.  
W.Z. Jakie dyscypliny sportu trenujesz ?  
G.W. Trenuję lekkoatletykę, lubię grać w piłkę 
noŜną oraz piłkę siatkową.    
W.Z. Jakie jest twoje największe osiągnięcie 
sportowe? 
G.W. Często startuję w róŜnych zawodach 
biegowych Grand Prix: 23 września 2006r. 
zająłem I miejsce na „Eko-biegu” w Gorzowie 
Wlkp. na dystansie 2km, 12 maja 2007  
w kategorii wiekowej do lat 19 zająłem II miejsce 
w „Biegu Słowiańskim” w Gorzowie Wlkp. na 
dystansie 10km, 2 czerwca 2007 zdobyłem III 
miejsce podczas „Biegu śakowskiego”  
w Gorzowie Wlkp. w kategorii wiekowej do lat 
19, 23 maja 2007 podczas Spartakiady 
międzyszkolnej zająłem II miejsce na dystansie 
3km. 16 czerwca 2007 w biegu „Kostrzyńska 
Dziesiątka” w Kostrzynie nad Odrą zająłem VIII 
miejsce w kategorii wiekowej do 29 lat na 
dystansie 10 km z czasem 34,41s 
 Dzień później podczas „Cross Sulęty” zająłem 
 I miejsce w kategorii wiekowej do 19 lat. 
Obecnie przygotowuję się do biegów „Cross 
Lubniewicki” który odbędzie się 29 lipca. 
W.Z. Dlaczego i od ilu lat uprawiasz tę 
dyscyplinę sportu? 
G.W. W 2002 roku podczas „Biegu przełajowego 
im Roberta Bartka” w Słońsku zająłem II miejsce.  
Od tego czasu powaŜnie zacząłem trenować tę 
dyscyplinę sportu. W szkole średniej pojawiły się 
pierwsze efekty mojego treningu.  

W.Z. Na czym polega twój trening? 
G.W. Od niedawna trenuję w lekkoatletycznym 
klubie sportowym  AZS w Gorzowie Wlkp. Nie 
mam jednego rodzaju treningu. Pod okiem trenera 
z klubu mój trening polega na przebieŜce 6 km, 
później rozgrzewce wszystkich partii mięśni,  
a potem zaczyna się właściwy trening. Polega on 
między innymi na przebiegnięciu 15 x 400m  
w tym samym czasie (1.40s). DuŜo się tam 
dowiedziałem jak trenować i od tego czasu 
systematycznie trenuje. 
W.Z. Dziękuj ę bardzo i Ŝyczę dalszych 
sukcesów sportowych. 
 

BEZ PREZESA 
 

24 czerwca 2007 roku meczem z Toromą 
Torzym druŜyna „Warty” Słońsk zakończyła 
kolejny sezon rozgrywkowy w lidze okręgowej 
piłki noŜnej Okręgowego Związku Piłki NoŜnej  
w Gorzowie Wlkp. Zakończenie wypadło bardzo 
pomyślnie, zespół „Warty” wręcz rozgromił 
„Toromę” wygrywając 5:1 (bramki zdobyli 
Wachowiak Dawid, Windysz Marian oraz 
Urbaniak Jarosław – 3), naleŜy zaznaczyć, Ŝe cała 
druŜyna zagrała bardzo dobrze, a spotkanie 
rozegrano na nowym obiekcie przy Zespole Szkół.  

DruŜyna „Warty” Słońsk w końcowym 
rozrachunku na 16 uczestniczących  
w rozgrywkach zespołów zajęła 7 miejsce 
zdobywając w 30 spotkaniach 44 pkt, przy 41 
strzelonych i 45 straconych bramkach. Przez cały 
sezon zespół „Warty” prześladowały kontuzje, 
wyjazdy zawodników zagranicę w poszukiwaniu 
pracy, tak, Ŝe na 25 zgłoszonych i uprawnionych 
do gry zawodników na kaŜdy mecz z trudnością 
zbierało się tylko 12 – 13 zawodników. Ponadto  
w trakcie trwania rozgrywek rezygnację złoŜył 
Prezes Klubu pan Stanisław Graczyk co  
w znacznym stopniu wpłynęło na sytuację  
w Klubie. Obowiązki jego przejął wice- wójt pan 
Leszek Gramsa, który przy pomocy pozostałych 
członków Zarządu poprowadził Klub do końca 
rozgrywek. 

Kończąc to krótkie podsumowanie chciałbym 
podziękować zawodnikom, kibicom, Zarządowi, 
Wójtowi oraz wszystkim, którzy nas wspierali, 
którym zaleŜy na istnieniu Klubu, będącego 
wizytówką naszej Gminy. Chciałbym jeszcze 
wspomnieć o tym, Ŝe w roku 2008 przypada 60 – 
lecie istnienia Klubu Sportowego „Warta” dlatego 
teŜ wszystkich sympatyków i zainteresowanych 
zapraszam na Walne Zgromadzenie, które 
odbędzie się 18 lipca br o godz. 1800 w sali 
wiejskiej przy remizie straŜackiej.  

Ze sportowym pozdrowieniem 
 

Kierownik Klubu  
Stanisław Dobrzański 

 
DOBIEGŁ KO ŃCA  

SEZON 2006/2007 KLASY A 
Nasz Klub K.S. Leśnik Lemierzyce zajął 11 

miejsce w tabeli rozgrywek. Z tej okazji 
chciałbym serdecznie podziękować kibicom za 
dopingowanie naszej druŜyny, szczególnie tym 
miejscowym, jak i przyjezdnym z Krzeszyc 
Słońska i Głuchowa. Myślę, Ŝe ten sezon moŜna 
uznać za dobry tylko z jednej strony. Nasza 
druŜyna wygrywała na własnym boisku ale 
przegrywała na wyjazdach. Trzeba będzie nad tym 
popracować w następnym sezonie. Emocji 
sportowych nigdy nie brakowało. W trakcie 
sezonu K.S. Leśnik był organizatorem Turnieju 
Piłkarskiego o Puchar Prezesa  

i współorganizatorem zabawy sylwestrowej. 
Chciałbym serdecznie podziękować działaczom 
trenerom zawodnikom i sponsorom m.in. 
Urzędowi Gminy w Słońsku, panu Franciszkowi 
Jamniukowi, pani BoŜenie Turkiewicz, panu 
Wojciechowi Rackiewiczowi, pani Kazimierzowi 
Jakubcowi, panu Romanowi Kudybie i wszystkim 
tym którzy w jakiejkolwiek formie pomagali 
naszemu klubowi. 

Ze sportowym pozdrowieniem 
Kierownik dru Ŝyny 

 Jarosław Krupowicz 

HISTORYCZNY AWANS 

 

zespół niepokonanej Iskry Głuchowo 
Dnia 17.06.2007 r. klub KS Iskra Głuchowo 

po raz pierwszy uzyskał awans do klasy A. Sukces 
ten połączył się z 50 rocznica istnienia klubu. 

DruŜyna rozegrała 24 mecze piłkarskie,  
w których ani razu nie zaznała smaku poraŜki, 
remisując przy tym zaledwie w trzech 
spotkaniach. 

W trakcie sezonu strzelono 90 bramek, tracąc 
przy tym 32. Królem strzelców w druŜynie został 
Henryk Wasilewski a wicekrólem- Leszek 
Doroszewski. 

W tym historycznym awansie uczestniczyli 
następujący zawodnicy: Mokrzycki Władysław, 
Szymczak Marcin, Łogiński Piotr, Łogiński 
Krzysztof, Łogiński Paweł, Czerwiński 
Bartłomiej, Bieniowski Michał, Rusin Kamil, 
Sienkiewicz Łukasz, Gąsiorek Jan, Czarny Piotr, 
Ustrzycki Marek, Lis Wojciech, Luterek Dariusz, 
Luterek Radosław, Glapa Marcin, Krótki Rafał, 
Wasilewski Henryk, Doroszewski Leszek, 
Chomicz Dariusz,  Matkowski Łukasz. 

W tym miejscu chcielibyśmy podziękować 
wszystkim zawodnikom, całemu zarządowi, 
sponsorom, Urzędowi Gminy Słońsk oraz 
wiernym kibicom za wsparcie i czynny udział  
w tak wielkim wydarzeniu naszego klubu. 

Jednocześnie prosimy wszystkich kibiców  
i osoby związane ze środowiskiem piłki noŜnej  
o doping i wsparcie na nowym szczeblu 
rozgrywek. 

                                 Trener Mirosław Polak 

Podziękowanie 
 

Zarząd KS Iskra Głuchowo 
chciałby podziękować 

wszystkim zawodnikom, 
sponsorom, Urzędowi Gminy 
Słońsk oraz wiernym kibicom 
za wsparcie i czynny udział  
w historycznym awansie. 

Zarząd KS Iskra Głuchowo 
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KOMUNIKAT O ŚWIATOWY 
Dnia 20 lipca o godz. 1900 w Szkole 

Podstawowej w Lemierzycach odbędzie się 
spotkanie przedstawicieli Samorządu Gminy 
Słońsk z rodzicami uczniów klas 0-III Szkoły 

Podstawowej w Lemierzycach, uczniów  
klas IV-VI przechodzących od 1 września do 

Szkoły Podstawowej w Krzeszycach oraz 
wszystkich zainteresowanych problemami 

oświatowymi. 
Tematem spotkania będzie omówienie sytuacji 

oświatowej w gminie, a w szczególności w Szkole 
Podstawowej w Lemierzycach.  

Serdecznie zapraszam do rzeczowej 
 i konstruktywnej dyskusji 

Zastępca Wójta Leszek Gramsa 
WYSTAWA PAMI ĄTEK 

REGIONALNYCH CZYNNA 
 W WAKACJE  

Od 2 lipca br. w godzinach od 10.00 do 16.00 
będzie czynna informacja turystyczna w salce  
k. kościoła. Obecność wolontariuszki pozwoli 
nam na lepsze udostępnienie naszej Wystawy. 
Jeśli przyjadą do Słońska turyści lub goście do 
kogoś z mieszkańców warto wysłać ich na 
wystawę i do naszego, bogatego w zabytki, 
kościoła. Na wystawie będzie moŜna nabyć 
mapę, przewodniki i pocztówki ze Słońska, 
uzyskać informacje o miejscach noclegowych. 
Zapraszamy właścicieli gospodarstw 
agroturystycznych i hoteli na terenie naszej gminy 
do przekazania ulotek oraz informacji na temat 
Państwa bazy noclegowej. 

 Izabella Engel TPS Unitis Viribus 
 

DUUśA RYBA!!! 

 
9 czerwca br. w okolicach mostu Wysokińskiego 

przy Betonce kolega Darek Sutryk złapał 
szczupaka o wadze 5,0kg i długości 94cm 

Szczegóły sprzętu: wędka Jakson Matsh, ryba była 
złapana na Ŝywca – karasia, Ŝyłka 0,35mm 

 

Dnia 19 czerwca br na rzece Warcie kolega 
Andrzej Stru ś złapał szczupaka o wadze 7,2kg  

i długości 98cm. Ryba została złowiona na 
spinning Shimano Ŝyłka 0,18mm STROF 

kołowrotek Shimano. Przynętą był riper „Sandra”. 
Holowanie trwało około 10 minut (zdjęcie nr 2) 

 

Dnia 2 lipca 2007r. o godz. 1830 na rzece Postomi 
„za Stacją” kolega Darek Sutryk złowił karpia  
o wadze 13,80kg i długości 90cm. Szczegóły 
sprzętu: wędka Jakson Matsh, długość 4,20, 

kołowrotek firmy Magnum Ŝyła 2,8 Champion – 

Germany. Czas  holowania 15 min,  
przynęta kukurydza(zdjęcie nr 3). 

 
zdjęcie nr 2 

 
zdjęcie nr 3 

  Gratulujemy i Ŝyczymy dalszych sukcesów 
UWAGA 

Redakcja Aktualności Gminy Słońsk ogłasza 
konkurs „Na największą rybę sezonu 2007/2008”  
Zgłoszenia udokumentowane, zdjęciami i opisem 
okoliczności połowu, miejsca rodzajem sprzętu 
naleŜy zgłaszać do kol. Wojciecha Zimmermana 

w Urzędzie Gminy Słońsk w punkcie GCI. 
Zwycięzcy zostaną wyłonieni po zakończeniu 
sezonu przez specjalnie powołaną w tym celu 

komisję złoŜoną ze znawców wędkarstwa. 
Zapraszamy do licznego udziału w konkursie. 

Redakcja 
KOMUNIKAT PRASOWY 

Agencja Rynku Rolnego informuje, Ŝe 
weszło w Ŝycie rozporządzenie Ministra 
Rolnictwa i Rozwoju Wsi, na mocy którego  
w mechanizmie dopłat z tytułu zuŜytego do 
siewu lub sadzenia materiału siewnego kategorii 
elitarny lub kwalifikowany będą udzielane 
dopłaty do powierzchni gruntów ornych 
obsianych mieszkankami zboŜowymi.  

Gatunki zbóŜ wykorzystywane do 
sporządzenia mieszanek to gatunki objęte 
dopłatami: pszenica zwyczajna, Ŝyto 
(populacyjne, syntetyczne lub mieszańcowe), 
jęczmień, pszenŜyto i owies. 

Aby otrzymać dopłatę producent rolny 
powinien zuŜyć do obsiania 1 ha powierzchni 
gruntów ornych przynajmniej 140 kg mieszanki. 

Telefoniczny Punkt Informacyjny ARR 
udziela Informacji pod numerem (022)661-72-72 
- wszystkim beneficjentom zainteresowanym 
problematyką związaną z dopłatami z tytułu 
zuŜytego do siewu lub sadzenia materiału 
siewnego, Czynny jest od poniedziałku do piątku 
w godz. 8:00-16:00. Konsultantom TPl moŜna 
równieŜ zadawać pytania dotyczące 
mechanizmów WPR administrowanych przez 
ARR drogą elektroniczną korespondencję naleŜy 
kierować pod adres e-mail: tpi@arr.qov.pl. 

Nina Mirgos –Kilanowska  

PTASIE TROSKI 
Nastało lato. Okres wakacyjnych urlopów 

 i Ŝniw. Wśród roślinności, będącej teraz  
w pełnym rozkwicie, wiele zwierząt szuka 
schronienia przed coraz to liczniejszymi ludźmi, 
szukającymi chwili wytchnienia na łonie natury. 
Niektóre z nich – zwłaszcza ptaki – potrafią się 
tak dobrze maskować, Ŝe przechodzący kilka 
metrów od nich ludzie nie są w stanie ich 
zauwaŜyć: kto z nas widział kiedyś lelka, derkacza 
czy zwykłą samicę krzyŜówki, kiedy te siedzą na 
ziemi? W toku ewolucji ptaki (ale i wiele innych 
zwierząt) nauczyły się „znikać z oczu”, by 
uniknąć drapieŜników. Samice, na których 
spoczywa obowiązek wysiadywania jaj  
i późniejszej opieki nad pisklętami, jak ma to 
miejsce u zagniazdowników (np. kuropatw, 
przepiórek, kaczek), upierzone są maskująco –  
w fachowej literaturze nosi ono nazwę 
„ubarwienia kryptycznego". To właśnie za jego 
sprawą trudno nam dostrzec wysiadującą samicę 
baŜanta, skowronka czy innych ptaków 
gniazdujących na terenach otwartych. 
Niejednokrotnie zdarza się, Ŝe idąc przez łąkę 
ptaki takie zrywają się nieomal spod nóg. Taka 
strategia jest bardzo skuteczna, kiedy ptak ma do 
czynienia z drapieŜnikiem lądowym, czworo- lub 
dwunoŜnym. Natomiast jest prawie samobójcza  
w zetknięciu ze współczesną techniką stosowaną 
podczas zbiorów. Zanik tradycyjnych metod 
koszenia, wypasania połączony ze wzrostem 
mechanizacji rolnictwa spowodował, Ŝe wiele – 
do niedawna pospolitych – gatunków ptaków 
stanęło na granicy wyginięcia. Taka sytuacja 
spotkała m.in. derkacza – ptaka prowadzącego tak 
skryty tryb Ŝycia, Ŝe niejeden ornitolog nigdy go 
nie widział! Najbardziej charakterystyczny jest 
jego głos: „drrrt drrrt” powtarzane monotonnie 
podczas ciepłych wiosennych nocy. W wielu 
miejscach Europy gatunek ten wyginął, w pozosta 
-łych jest skrajnie nieliczny. Zamieszkuje przede 
wszystkim późno koszone łąki i niektóre uprawy.  

Dla niego, jak i dla wcześniej wspomnianych 
ptaków zamieszkujących tereny uŜytkowane 
rolniczo najniebezpieczniejszym okresem są 
właśnie sianokosy i Ŝniwa. Ptaki te, mające  
w czerwcu czy lipcu niezdolne do lotu  
i niedoświadczone młode, nie są w stanie szybko  
i bezpiecznie opuścić łąki, na którą wjechała 
kosiarka lub kombajn. Szybko przemieszczająca 
się maszyna, która odkłada kilkumetrowy pokos 
jest dla nich śmiertelnym zagroŜeniem. Jeśli 
dodamy do tego jeszcze strategię, którą stosuje 
wiele ptaków, polegającą na zamieraniu  
w bezruchu w obliczu niebezpieczeństwa, łatwo 
moŜemy sobie wyobrazić na jak wielkie 
niebezpieczeństwo naraŜone są piękne i coraz 
rzadsze ptaki łąkowe.  

Zwierzęta, w tym oczywiście ptaki, 
ewoluowały przez setki tysięcy lat, natomiast 
zmiany, jakie zaszły w rolnictwie w ciągu 
ostatnich kilkunastu czy nawet kilkudziesięciu lat 
z punktu widzenia gatunków odbyły się  
w błyskawicznym tempie. Ujmując to inaczej: 
zwierzęta nie miały czasu, by przystosować się do 
nowych warunków. Stąd potrzeba wywaŜonych 
metod gospodarowania – w przeciwnym razie 
grozi nam bowiem bezpowrotne utracenie 
cennych elementów ekosystemów i obniŜenie 
róŜnorodności biologicznej. Nie trzeba wiele, by 
pogodzić gospodarkę rolną z ochroną przyrody 
 i umoŜliwi ć niektórym gatunkom egzystencję – 
przyczyniając się tym samym do ich ochrony.  

ciąg dalszy na str. 30 
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Derkacz – jeden z najbardziej zagroŜonych 
gatunków ptaków (fot. www.otop.org.pl) 
Najprostszą metodą jest niewielka zmiana sposobu 
koszenia czy to łąk, czy pól. Najpopularniejszym 
obecnie sposobem koszenia jest rozpoczynanie go 
od brzegu i zacieśnienie kolejnych pętli,  
w konsekwencji czego na środku koszonego 
obszaru powstaje „wyspa” zieleni, w której 
 z reguły schronienie znajdują uciekające przed 
kosiarką zwierzęta. Dopóki mamy do czynienia z 
lotnymi ptakami nie ma problemu – one po prostu 
odlecą. Największym problemem są natomiast 
młode, które latać jeszcze nie potrafią. Dla nich ta 
z pozoru bezpieczna „oaza” jest śmiertelną 
pułapką. A wystarczyłaby niewielka, ale jakŜe 
skuteczna z punktu widzenia ochrony gatunkowej, 
zmiana metody koszenia juŜ podczas wjeŜdŜania 
na pole. Wystarczy rozpocząć koszenie od pasa 
przeprowadzonego przez środek łąki ku jej 
brzegom, zwłaszcza przy zastosowaniu kosiarek 
mechanicznych, aby zwierzęta miały gdzie uciec 
 z koszonej powierzchni. Godnym polecenia jest 
równieŜ pozostawianie niedokosów na ok. 5-10% 
powierzchni, w formie pasów i kęp, które dadzą 
schronienie i miejsce lęgów wielu gatunkom 
zwierząt. 

 
Pozostawiona nieskoszona remiza jest miejscem 
lęgów wielu gatunków ptaków (fot. jacudo) 

śycząc wszystkim Czytelnikom spokojnego 
wypoczynku chciałbym zaprosić do korzystania z 
uroków Parku Krajobrazowego „Ujście Warty” i 
czerpania radości z obcowania z przyrodą. 

Jacek Udolf, specjalista  
Parku Krajobrazowego „Uj ście Warty”. 

UWAGA  

Gminna Komisja ds. Problemów 
Alkoholowych i Narkotykowych  

w Słońsku informuje, Ŝe zgodnie z art. 15 
ustawy o wychowaniu  

w trzeźwości i przeciwdziałaniu 
alkoholizmowi zostaną przeprowadzone  
w okresie wakacyjnym kontrole punktów 

sprzedaŜy napojów alkoholowych. 
Informujemy sprzedawców, Ŝe w przypadku 
wątpliwości co do pełnoletności nabywcy 

sprzedający lub podający napoje alkoholowe 
uprawniony jest Ŝądania okazania dokumentu 

stwierdzającego wiek nabywcy. 
Sekretarz GKRPAiN  

Łucja Podwika 

JUBILEUSZ 60-LECIA GBS  
W BARLINKU 

BANK BLISKI MIESZKA ŃCOM 

 
2007 rok jest dla Gospodarczego Banku 
Spółdzielczego w Barlinku Rokiem 
Jubileuszowym. To rok, w którym bank 
obchodzi swoje 60 urodziny. Ślady jego 
działania i dynamicznego rozwoju są widoczne 
w regionie i kraju.  

Bank chcąc podzielić się emocjami 
związanymi z tak waŜną rocznicą jaką jest 60–
lecie zorganizował uroczystą Galę Jubileuszową 
oraz Festyn Jubileuszowy. Galę rozpoczęła się 22 
czerwca o godzinie 13.00 występem Cezarego 
Pazury. Po występie artysty rozpoczęła się część 
oficjalna gali na której oprócz wystąpień gości 
oraz przyznania odznaczeń zasłuŜonym 
pracownikom, bank odebrał certyfikat jakości ISO 
9001-2000. 

Całość imprezy poprowadził Michał 
Juszczakiewicz znany z programu „Od 
przedszkola do Opola”. Spontaniczność, poczucie 
humoru oraz konferansjerskie doświadczenie Pana 
Michała ubarwiło całą galę.  

Zaproszeni na Galę Jubileuszową goście 
mogli posłuchać występów i pobawić się przy 
muzyce m.in. Danuty BłaŜejczyk, Magdy 
Dureckiej oraz zespołu Matomi. Aplauz 
publiczności wzbudził występ sponsorowanego 
przez bank młodzieŜowego zespołu tanecznego 
„Formacja Słońce- Słoneczna Gromada”.   

 
koncert zespołu Kombii. 

Z myślą o mieszkańcach regionu bank 
zorganizował w dniu 24 czerwca br. Festyn 
Jubileuszowy z konkursami, występami  
i koncertami. Gwiazdą wieczoru był zespół 
Kombii. Frekwencja była ogromna, a zabawa 
przednia.  

 
fani zespołu. 

GBS w Barlinku jest blisko mieszkańców regionu. 
Pragnie dzielić się z nimi swoimi sukcesami i 
radościami. Chce utrwalić się w umysłach swoich 
obecnych oraz potencjalnych klientów jako 
instytucja posiadająca umiejętności tworzenia w 
sposób wyjątkowy i subtelny mechanizmu 
wyróŜniania się. A obiektywnie trzeba stwierdzić, 
Ŝe bank ten doskonale wie jak się to robi. 
Z niecierpliwością czekamy na kolejny 
jubileusz… 

Eliza Chojnacka 
SPRZEDAM 

Do sprzedania 2 działki budowlane  
przy ul. Piastowskiej w Słońsku 

 pierwsze z brzegu od szosy;  
jedna ogrodzona, druga zalesiona.  

Propozycje SMS 697837386. 
Co to za choroba HIV- AIDS? 

Terminem AIDS oznacza się chorobę 
określoną jako zespół nabytego upośledzenia 
odporności.  

Słowo zespół oznacza w medycynie zestaw 
objawów, które wskazują na jakąś chorobę.  
Słowo nabyty mówi nam, Ŝe AIDS jest czymś 
otrzymywanym czyli nabywanym w tym 
przypadku od kogoś. Pomimo to Ŝe AIDS moŜe 
być przekazany przez zakaŜoną kobietę jej nie 
narodzonemu dziecku, nie jest to cecha 
odziedziczona po rodzicach, tak jak wzrost lub 
kolor oczu albo włosów. AIDS nie jest takŜe 
chorobą pojawiającą jak gdyby bez Ŝadnej 
uchwytnej przyczyny, jak na przykład nowotwór. 
Nie jest takŜe związany z procesem starzenia się 
organizmu, tak jak to się dzieje w chorobie 
Alzheimera. 
Upośledzenie oznacza brak lub niedobór czegoś 
potrzebnego do prawidłowego działania. 
Odporność odnosi się do układu odpornościowego 
organizmu. Ten układ zwalcza zakaŜenia. Jeśli 
organizm jest zaatakowany przez drobnoustroje 
wywołujące takie choroby, jak odra lub grypa 
układ odpornościowy zwalcza chorobę przez 
zniszczenie tych drobnoustrojów. Tak więc 
upośledzenie odporności wskazuje, Ŝe układ 
odpornościowy człowieka jest za słaby do 
spełnienia swoich czynności i nie moŜe 
zlikwidować drobnoustrojów chorobotwórczych, 
które normalnie byłyby łatwo zniszczone. 

Co wywołuje AIDS? 
AIDS jest chorobą wywoływaną przez wirusa 

zwanego w skrócie HIV, czyli ludzkiego wirusa 
upośledzenia odporności. Wirus jest 
drobnoustrojem atakującym organizm człowieka 
 i wywołującym chorobę. 

RóŜne wirusy są przyczyną róŜnych chorób. 
Na przykład wirus grypy  wywołuję grypę, wirus 
odry – odrę, a HIV – AIDS. HIV jest wirusem 
wywołującym upośledzenie odporności – załama- 
nie się układu odpornościowego organizmu. 

O człowieku, który został zakaŜony wirusem 
AIDS, mówimy, Ŝe jest on HIV – dodatni lub 
seropozytywny. Te terminy oznaczają, Ŝe we 
krwi badanej osoby stwierdzono obecność HIV. 
PoniewaŜ AIDS jest wywoływany przez HIV, 
wiele osób nazywa AIDS chorobą HIV . 
Co jest przyczyną śmierci osób z AIDS? 
Wraz z postępującym za sprawą HIV niszczeniem 
komórek układu odpornościowego coraz łatwiej 
dochodzi do rozwoju zakaŜeń oportunistycznych ( 
wszystkie drobnoustroje, które normalnie byłyby 
zniszczone przez układ odpornościowy są teraz 
zdolne do zakaŜenia organizmu.  

ciąg dalszy na str. 31 
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Takie zakaŜenia są nazywane zakaŜeniami 
oportunistycznymi) i nowotworów. Osoby z AIDS 
mogą być naraŜone na wiele zakaŜeń 
oportunistycznych, zarówno na jedno, jak i kilka 
równocześnie. W efekcie układ odpornościowy 
moŜe ulec tak wielkiemu osłabieniu, Ŝe któreś  
z kolejnych zakaŜeń lub teŜ nowotwór nie mogą 
juŜ być skutecznie zwalczane. Kiedy mówimy, Ŝe 
ktoś zmarł na AIDS, rozumiemy przez to, Ŝe 
zmarł w wyniku rozwoju zakaŜenia 
oportunistycznego lub nowotworu. 
JeŜeli AIDS nie przenosi się podczas codziennych 
kontaktów międzyludzkich, to jak się przenosi? 
HIV jest przenoszony tylko wtedy, gdy dotrze do 
układu krwionośnego innego człowieka. MoŜe  się 
to wydarzyć tylko w następujących czterech 
przypadkach: przy stosunku płciowym, przy 
uŜyciu zakaŜonych igieł i strzykawek podczas 
wstrzyknięć np. narkotyków, w łonie zakaŜonej 
matki ( wirus moŜe wnikać do organizmu jej 
nienarodzonego dziecka), przy transfuzji 
zakaŜonej krwi lub produktów krwiopochodnych. 
 

Po jakim czasie od zakaŜenia HIV-em 
występują pierwsze objawy infekcji? 

 

W 2-3 tygodnie od zakaŜenia u niektórych osób 
mogą wystąpić objawy ostrego zespołu 
pseudogrypy podobne do mononukleozy zakaźnej. 
Potem następuje długi okres bez Ŝadnych 
objawów, który moŜe trwać przez wiele lat. 
Wtedy istnieje niebezpieczeństwo nieświadomego 
przeniesienia wirusa na innych ludzi. Podczas 
okresu zakaŜenia bezobjawowego wirus ciągle się 
pomnaŜa. W końcu, najczęściej po 8-10 latach, 
zakaŜony człowiek wykazuje objawy rozwoju 
choroby.  
Czy istnieje szczepionka przeciwko AIDS? 
W tej chwili nie ma szczepionki przeciwko AIDS. 
To znaczy nie moŜna się zaszczepić, aby uchronić 
się przed wirusem AIDS, tak jak się to dzieje w 
przypadku odry albo polio. Jedyną ,,szczepionką’’ 
jest nasza wiedza.  
Historie ,,Ŝyciem pisane’’ 
Winisz siebie za śmierć Lindy? 
Oczywiście, czasami. Lecz kiedy po raz pierwszy 
zaczęłam roztrząsać swa winę, mój mąŜ 
powiedział:,, Nie, tego w Ŝadnym razie nie wolno 
Ci robić.’’ Na początku rzeczywiście czułam, Ŝe 
zasługują na to, co mnie spotkało. Ale teraz myślę, 
Ŝe tak nie jest. Robiłam wszystko, co tylko 
mogłam, aby ją uratować. Gniew, Ŝal i tym 
podobne reakcje zniszczą mnie, a nie przywrócą 
Ŝycia mojej córce ani jej w Ŝaden sposób nie 
pomogą. Doroślejesz i uczysz się, Ŝe jesteś ponad 
tym.  
Co chciałabyś wiedzieć dziewięć lat wcześniej? 
Chciałabym wiedzieć, jak szanować samą siebie. I 
chciałabym, aby podczas pobytu w szkole ktoś 
powiedział mi o realiach Ŝycia. Bo lepiej wiedzieć 
Ŝe trzeba Ŝyć jak najdłuŜej  we 
wstrzemięźliwości– niŜ wiem, Ŝe nic nie wiem. 
Jak myślisz, co młodzi ludzie powinni sobie 
przede wszystkim uświadomić? 
Chyba to, Ŝe powinni się nauczyć kochać siebie. 
Jeśli kochasz siebie i lubisz takim, jakim jesteś, 
nigdy nie będziesz sobie wkuwał tej diabelskiej 
igły w Ŝyłę. Nie pozwolisz nikomu na uprawianie 
niebezpiecznego seksu z tobą.   
 

 
Pedagog szkolny  

Barbara Lula 
 

FOTOMIGAWKA Z INWESTYCJI 

 
sala wiejska 

 
wejście do części hotelowej 

 
pokój dla nowoŜeńców 

 
kabina prysznicowa 

 
część wyposaŜenia kuchni 

 
standardowy pokój 

„Budowa świetlicy wiejskiej wraz z bazą 
 noclegową i infrastrukturą towarzyszącą 

jako miejsce zebrań w Słońsku” 
Inwestycja współfinansowana ze środków 

Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego 
w ramach Programu  

INTERREG IIIA Polska. 
(Województwo Lubuskie) – Kraj Związkowy 

Brandenburgia oraz z budŜetu gminy 

 

SKUP ZŁOMU I METALI 
KOLOROWYCH 

SprzedaŜ węgla i nawozów 
ATRAKCYJNE CENY! 

P.P.H.U. 
,,MANPOL’’ Sło ńsk, 
ul. 3-go Lutego 66c 

tel. 509 871 498, 504 179 025 
 

POMOC DLA   
STRAśAKÓ W 

 
W imieniu 

własnym i członków Ochotniczej StraŜy 
PoŜarnej w Słońsku zwracam się  
z wnioskiem o wsparcie finansowe 
zakupu sztandaru dla Zarządu Gminnego 
Ochotniczej StraŜy PoŜarnej. Jednostki 
Ochotniczej StraŜy PoŜarnej oraz Zarząd 
Gminny nie posiadają sztandaru. 
ChociaŜ Zarząd Gminny moŜe 
funkcjonować bez sztandaru to jednak 
jest on symbolem. Symbolem jedności, 
powagi, wizytówką naszej gminy, 
straŜaków i całej społeczności. 
StraŜacy są takimi ogniwami, które 
cementują nasze wiejskie społeczności . 
Numer rachunku bankowego n a , który 
moŜna dokonywać wpłat na zakup 
planowanego sztandaru : O S P Słońsk  
70 8355 0009 00261108 2000 0001 
Gospodarczy Bank Spółdzielczy 
Barlinek o/Słońsk .  
         
 

Komendant Gminny ZOSP  
w  Słońsku Cnota Roman 
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WYNAJEM 
LIMUZYNY 
LINCOLN 

(9,5M DŁUGOŚCI) 
 

na imprezy 
okolicznościowe  

i wszelkiego rodzaju 
uroczystości 

 KONTAKT   
Kwiaciarnia SARA  

w sklepie AGAP 
Tel. 693 528 069 

 
SKORZYSTAJ  

Z 
NIEPOWTARZALNEJ 

OFERTY  
 

 

 


